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Zápisnica 
z riadnej konferencie Slovenského futbalového zväzu,  

ktorá sa konala dňa 29. septembra 2023 v Senci 
 
Riadna konferencia Slovenského futbalového zväzu, sídlo: Tomášikova 30C, Bratislava, IČO: 00687308 
(ďalej len „SFZ“) bola výkonným výborom SFZ (ďalej len „VV SFZ”) stanovená na 29. februára 2023 
v kongresových priestoroch Hotela SENEC v Senci so začiatkom o 11:00 hod., aby prerokovala a rozhodla 
o záležitostiach uvedených v tomto programe zasadnutia: 
 
Program zasadnutia riadnej konferencie SFZ: 
 
1. Otvorenie (vrátane vyhlásenia o zvolaní konferencie v zmysle stanov, správy mandátovej komisie a 

príhovorov hostí)  
2. Menovanie skrutátorov a overovateľov zápisnice, schvaľovanie pracovných komisií konferencie  
3. Schvaľovanie návrhu programu konferencie SFZ  
4. Udeľovanie ocenení SFZ  
5. Informácia prezidenta SFZ o činnosti SFZ od ostatnej konferencie 
6. Schvaľovanie Výročnej správy SFZ za rok 2022  
7. Informácia o príprave a realizácii projektov zameraných na rekonštrukciu a výstavbu futbalovej 

infraštruktúry  
8. Schvaľovanie návrhu Stratégie spoločenskej zodpovednosti SFZ 
9. Informácia o založení SFZ Event, s.r.o. a jej činnosti pri zabezpečení organizácie ME hráčov do 21 

rokov v roku 2025  
10. Schvaľovanie návrhu spoločnosti za audítora účtovnej závierky SFZ Event, s.r.o. za rok 2023 
11. Schvaľovanie účtovnej závierky a správy audítora, schvaľovanie rozdelenia hospodárskeho výsledku 

SFZ za rok 2022  
12. Schvaľovanie návrhu spoločnosti za audítora účtovnej závierky SFZ za rok 2023  
13. Schvaľovanie Výročnej správy SFZ Marketing, s.r.o. za rok 2022  
14. Schvaľovanie účtovnej závierky a správy audítora, schvaľovanie rozdelenia hospodárskeho výsledku 

SFZ Marketing, s.r.o. za rok 2022  
15. Schvaľovanie návrhu spoločnosti za audítora účtovnej závierky SFZ Marketing, s.r.o. za rok 2023  
16. Informácia o príprave návrhu na zriadenie Športového tribunálu 
17. Voľba kontrolóra SFZ  
18. Voľba náhradníka kontrolóra SFZ  
19. Schvaľovanie návrhu výšky odmeny kontrolóra SFZ 
20. Diskusia  
21. Informácia so uzneseniach prijatých konferenciou 
 
 



Strana 2 z 29 
 

 
 
1. Otvorenie 
  
V úvode prezident SFZ p. Ján Kováčik privítal všetkých prítomných a skonštatoval, že konferencia SFZ bola 
zvolaná v súlade s čl. 45 ods. 4 písm. a) Stanov SFZ. Prezident SFZ  privítal vážených hostí Lorenza 
Cavallariho, zástupcu FIFA, Jozefa Klimenta, zástupcu UEFA, František Laurinec, čestný prezident SFZ a 
Jána Tarabu, zástupcu Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu.  
 
Prezident SFZ vyzval navrhnutého predsedu Mandátovej komisie p. Milana Vojteka o oznámenie počtu 
akreditovaných delegátov. 
 
Predseda Mandátovej komisie SFZ konštatoval, že po skontrolovaní prezenčných listín bolo na riadnu 
konferenciu SFZ pozvaných pätnásť (15) hostí, z ktorých bolo prítomných trinásť (13) hostí, čo predstavuje 
86,70 %. Ďalej bolo pozvaných päťdesiatosem (58) delegátov za regionálne a oblastné futbalové zväzy, z 
ktorých bolo prítomných päťdesiatsedem (57) delegátov, čo predstavuje 98,30 %. Na riadnu konferenciu 
bolo pozvaných dvadsaťštyri (24) delegátov zastupujúcich profesionálny futbal, z ktorých bolo prítomných 
dvadsaťtri (23) delegátov, čo predstavuje 95,80 % a päť (5) delegátov riadnych členov SFZ, z ktorých boli 
prítomní štyria (4) delegáti, čo predstavuje 80 % účasť. Z celkového počtu osemdesiatsedem (87) 
delegátov s právom hlasovať bolo prítomných osemdesiatštyri (84) delegátov, čo predstavuje 96,60 % 
účasť.   
 
Na základe uvedeného predseda Mandátovej komisie SFZ skonštatoval, že riadna konferencia je 
uznášaniaschopná a uviedol, že súčasne sú prítomní aj piati (5) členovia Volebnej komisie SFZ, ktorá bude 
na dnešnej konferencii dohliadať a riadiť priebeh volieb a bez práva hlasovať  je prítomných štrnásť (14) 
členov VV SFZ.  
 
Následne prezident SFZ poveril vedením konferencie I. viceprezidenta SFZ p. Richarda Havrillu, ktorý sa 
ujal slova.  
 
Predsedajúci odovzdal slovo p. Lorenzovi Cavallarimu, ktorého príhovor prekladá z angličtiny p. Martin 
Ivanko. Pán Cavallari, pozdravil pána prezidenta, generálneho sekretára, pána Klimenta, všetkých 
delegátov. „Je mi cťou byť opäť na Slovensku. Dneska je to štvrtýkrát, čo som na Slovensku za posledné 
dva roky. Dúfam, že táto konferencia prebehne bez komplikácií. Tak ako to býva zvykom, na úvod by som 
Vám chcel odovzdať srdečné pozdravy od prezidenta FIFA Gianni Infantina, od generálnej 
sekretárky Fatma Samouraa, ktorá sa ku konca roka vzdáva svojej funkcie. Keď som tu bol naposledy vo 
februári, hovoril som o tom, že otvárame tretí cyklus investičného programu FIFA FORWARD. Dnes môžem 
s radosťou skonštatovať, že v rámci tejto spolupráci sme mohli uvoľniť 2 mil. USD, ktoré budú využité na 
administratívu SFZ a sčasti tak aj na financovanie organizácie podujatia ME U21 v roku 2025, ku ktorej 
Vám srdečne gratulujem. Po športovej stránke Vám gratulujem k účasti na MS U20. Účasť v osemfinále 
považuje za veľký úspech a tento tím môže tvoriť základ k úspešnému tímu na ME U21 v roku 2025. 
Zaregistroval som víťazstvo tímu mužov nad Lichtenštajnskom, čo Vás  dostáva do dobre pozície v účasti 
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na ME. Držím Vám palce k ostávajúcim zápasom a taktiež Vám gratulujem k prvému víťazstvu v Lige 
národov žien a dúfam, že takéto výsledky dokážu inšpirovať mladé dievčatá k tomu, aby začali hrať futbal. 
FIFA oceňujem našu vzájomnú spoluprácu, ktorá je profesionálna, transparentná a dúfam že bude 
pokračovať aj naďalej.“ Pán Cavallari na záver poprial úspešnú konferenciu. 
 
Predsedajúci odovzdal slovo p. Jozefovi Klimentovi, zástupcovi UEFA a bývalému generálnemu sekretárovi 
SFZ, ktorý poďakoval za slovo a na úvod uviedol, že je nesmierne rád byť opäť prítomný na konferencii SFZ 
a odovzdal pozdrav v mene prezidenta UEFA p. Aleksandra Čeferina a v mene generálneho sekretára 
Theodora Theodoridisa. „Za posledné roky sme prežili viaceré situácie, vyžadujúce krízový manažment 
a musíme prežívať negatívne udalosti, či už vojna na Ukrajine, zložitá ekonomická situácia na Slovensku, 
ale aj v iných krajinách. Preto je dôležité, aby sme sa v rámci futbalu zomkli aby futbal prežil tieto ťažké 
chvíle, ale aj aby sa rozvíjal ďalej. Je dôležité tešiť sa z dobrých výsledkov, či už úspech na MS U20 a úspech 
žien v Lige národov nad Chorvátkami. To sú momenty, ktoré nám dodávajú pozitívny impulz do ďalšieho 
obdobia. Čakajú nás náročné kvalifikácie mládežníckych tímov, priateľský zápas U21 proti Poľsku, ktorý sa 
odohrá v Košiciach. Je dobré, že aj v Košiciach sa znova ukáže reprezentačný tím a keďže Košice sú jedným 
z dejísk ME U21, je dôležité aby sa na takýchto zápasoch testoval celý manažment a organizácia. 
Kvalifikácia A-tímu je dobre rozbehnutá a zostávajú nám štyri zápasy. Všetko je vo Vašich rukách a verím, 
že už v októbri sa vráti celá delegácia s úsmevom na tvári. Futbal to nie je len reprezentácia. Som rád, že 
zväzu sa darí pokračovať aj v ostatných projektoch, ktoré začali pred mnohými rokmi. Rozbieha sa 
jedenásty ročník Školského pohára, ktorý je vlajkovou loďou. Veľká pozornosť sa venuje mládeži a rozvoju 
ďalších oblastí futbalu na Slovensku. Minulý týždeň prebehla konferencia Šport a právo, s novým 
zameraním a názvom. Je dôležité, že SFZ sa podieľa na tejto činnosti. Pretože šport na Slovensku má svoje 
nenahraditeľné miesto a bude dôležité, aby tomu bolo tak aj ďalších rokoch. Zajtra nás čakajú voľby 
a verím tomu, že ich výsledok prinesie pozitívum do budúcnosti a že Slovensko a bude môcť postupne 
rozvíjať ďalej tak, aby bolo viac  pozitívnych informácií.“ 
Pán Kliment zaželal prítomným veľa zdaru a vyslovil prianie aby sa darilo rozvíjať futbal aj v poslednej 
dedinke na Slovensku. Pán Kliment poďakoval za slovo. 
 
2. Menovanie skrutátorov a overovateľov zápisnice, schvaľovanie pracovných komisií konferencie 
 
Na úvod tohto bodu programu predsedajúci požiadať predsedu Mandátovej komisie o informáciu, či sa 
zmenilo kvórum. Následne predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o správe Mandátovej 
komisie SFZ. 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 
 
Konferencia SFZ berie na vedomie správu Mandátovej komisie SFZ.  
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 84 
Hlasovalo za: 84 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0  
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Nehlasovalo: 0 
 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Predsedajúci oznámil, že o návrhoch na schválenie pracovných komisií konferencie SFZ sa bude hlasovať 
verejným hlasovaním. Na schválenie navrhnutých členov pracovných komisií konferencie SFZ je podľa 
Rokovacieho poriadku SFZ potrebná jednoduchá väčšina hlasov prítomných delegátov.  
 
Ďalej informoval, že po dohode s navrhnutým predsedom Návrhovej komisie SFZ bude pri každom 
hlasovaní zobrazený návrh uznesenia, o ktorom bude konferencia SFZ hlasovať verejným hlasovaním, ak 
v priebehu bodu programu nebude tento návrh uznesenia zmenený. Predsedajúci požiadal predsedu 
Mandátovej komisie SFZ, aby v prípade, že dôjde k závažnej zmene kvóra túto skutočnosť oznámil priamo 
predsedajúcemu. Ďalej uviedol, že návrhy na členov pracovných komisií boli podané generálnym 
sekretárom SFZ, ÚLK a zástupcami regionálnych futbalových zväzov. 
 
Za skrutátorov konferencie boli navrhnutí: p. Miroslav Richtárik (hlavný skrutátor), p. Milan Sládkovič, p. 
Pavol Páchnik, a p. Vladimír Medveď.  
 
Predsedajúci vyzval delegátov na pripomienkovanie návrhu, resp. o jeho pozmeňujúce návrhy. 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o tomto návrhu. 
 
Konferencia SFZ schvaľuje za hlavného skrutátora p. Miroslava Richtárika a za skrutátorov p. Milana 
Sládkoviča, p. Pavla Páchnika a p. Vladimíra Medveďa. 
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 84 
Hlasovalo za: 84 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0  
Nehlasovalo: 0 
 
Uznesenie bolo prijaté.  
 
Za overovateľov zápisnice boli navrhnutí: p. Pavel Derkay, p. Dušan Sedlák a p. Milan Bezák.  
 
Predsedajúci vyzval delegátov na pripomienkovanie návrhu, resp. o jeho pozmeňujúce návrhy. 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o tomto návrhu.  
 
Konferencia SFZ schvaľuje za overovateľov zápisnice p. Pavla Derkaya, p. Dušana Sedláka a p. Milana 
Bezáka. 
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Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 84 
Hlasovalo za: 84 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0 
Nehlasovalo: 0 
  
Uznesenie bolo prijaté.  
  
Ďalším hlasovaním v rámci tohto bodu programu bolo schvaľovanie členov Mandátovej komisie SFZ. Za 
členov Mandátovej komisie SFZ boli navrhnutí: p. Ľudovít Szabo (BFZ), p. František Urban (ZsFZ), p. Roman 
Horák (SsFZ),  p. Jaroslav Švarc (VsFZ), p. Milan Vojtek (SFZ) a p. Štefan Laurinčík (ÚLK). Za predsedu navrhli 
navrhnutí členovia Mandátovej komisie SFZ p. Milana Vojteka.  
 
Predsedajúci vyzval delegátov na pripomienkovanie návrhu, resp. o jeho pozmeňujúce návrhy.   
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o tomto návrhu.  
 
Konferencia SFZ schvaľuje za predsedu Mandátovej komisie SFZ p. Milana Vojteka a za členov Mandátovej 
komisie SFZ p. p. Ľudovíta Szaboa (BFZ), p. Františka Urbana (ZsFZ), p. Romana Horáka (SsFZ),  p. Jaroslava 
Švarca (VsFZ) a p. Štefana Laurinčíka (ÚLK). 
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 84 
Hlasovalo za: 84 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0  
Nehlasovalo: 0 
 
Uznesenie bolo prijaté.  
 
Posledným hlasovaním tohto bodu programu bolo schvaľovanie členov návrhovej komisie SFZ. Za členov 
návrhovej komisie SFZ boli navrhnutí: Ján Palenčár (BFZ), Ivan Gróf (ZsFZ), p. Marián Petrok (SsFZ), p. Ján 
Džubák (VsFZ), p. Tomáš Fodrek (SFZ) a p. Karol Feranec (ÚLK). 
Za predsedu navrhli navrhnutí členovia návrhovej komisie SFZ p. Jána Džubáka. 
 
Predsedajúci vyzval delegátov na pripomienkovanie návrhu, resp. o jeho pozmeňujúce návrhy.   
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o návrhu.  
 
Konferencia SFZ schvaľuje za predsedu návrhovej komisie SFZ p. Jána Džubáka (VsFZ) a za členov návrhovej 
komisie Ján Palenčár (BFZ), Ivan Gróf (ZsFZ), p. Mariána Petroka (SsFZ), p. Tomáša Fodreka (SFZ) a p. Karola 
Feranca (ÚLK). 
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Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 84 
Hlasovalo za: 84 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0 
Nehlasovalo: 0 
 
Uznesenie bolo prijaté.  
 
3. Schvaľovanie návrhu programu konferencie SFZ 
 
Predsedajúci informoval prítomných delegátov, že VV SFZ na svojom zasadnutí odporučil delegátom 
konferencie schváliť návrh programu konferencie, ktorý bol zverejnený na webovom sídle SFZ. Zverejnený 
program bol administratívne vytvorený generálnym sekretárom SFZ na základe návrhov VV SFZ, delegátov, 
kontrolóra, členov orgánov SFZ, riadnych členov a pridružených členov, v zmysle čl. 45 ods. 1 Stanov SFZ. 
Predsedajúci ďalej informoval, že do začatia konferencie nebol doručený návrh na doplnenie, resp. 
vypustenie bodov programu konferencie.  
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 
 
Konferencia schvaľuje návrh programu Konferencie SFZ.  
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 84 
Hlasovalo za: 84 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0 
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené.  
 
Následne predsedajúci oboznámil prítomných delegátov s organizačnými pokynmi ohľadom prihlásenia 
sa do diskusie k jednotlivým bodom, pripomienkam, návrhom k formulácii záverov, aby tieto odovzdávali 
skrutátorom najneskôr do začatia bodu programu „Diskusia“. Prítomných oboznámil taktiež s časovým 
limitom prednesenia návrhu, diskusného príspevku alebo pripomienky. Ďalej uviedol, že v prípade 
predloženia pozmeňovacieho návrhu sa bude najprv hlasovať o pozmeňovacom návrhu a ak bude 
pozmeňovací návrh schválený, následne sa bude hlasovať o upravenom texte navrhovaného uznesenia. 
Ak pozmeňovací návrh nebude schválený, bude sa hlasovať o predloženom návrhu uznesenia. 
Pozmeňujúci návrh musí byť predsedajúcemu predložený písomne a musí obsahovať pôvodný text 
a navrhovaný text uznesenia. Predsedajúci ďalej požiadal delegátov, aby počas hlasovania neopúšťali 
rokovaciu miestnosť a všetkých prítomných, aby si vypli mobilné telefóny alebo prepli do tichého režimu. 
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4. Udeľovanie ocenení SFZ  
 
Predsedajúci na úvod tohto bodu programu predstavil laureátov zlatého odznaku SFZ pred jeho samotným 
slávnostným udelením.  
 
Zlatý odznak SFZ si z rúk prezidenta SFZ a generálneho sekretára SFZ prevzal p. Ladislav Vadkerti, na 
ocenenie navrhnutý ZsFZ a TJ Progres Selice – za dlhoročnú prácu v prospech slovenského a klubového 
futbalu a pri príležitosti jeho významného životného jubilea – 75 rokov. Narodil sa v Tekovských Lužanoch. 
Na úrovní nižších súťaží bol aktívnym hráčom, ako rozhodca a delegát pôsobil najskôr v okresných a 
regionálnych súťažiach ZsFZ, neskôr aj v republikových súťažiach SFZ. Takmer 10 rokov viedol komisiu 
mládeže v ObFZ Galanta, bol tajomníkom futbalového klubu v Seliciach, členom ŠTK ZsFZ a ako tréner 
viedol najmä mládež v Seliciach, ale aj žiacke výbery ZsFZ. Bol taktiež členom viacerých odborných komisií 
SFZ. Vo futbalovom hnutí sa pohybuje už viac ako 50 rokov. Je držiteľom bronzového i strieborného 
odznaku SFZ a i v súčasnosti stále zastáva funkciu podpredsedu odvolacej komisie ObFZ Nitra. Pán Ladislav 
Vadkerti je hosťom dnešnej konferencie SFZ a ocenenie si prevezme osobne. 
 
Zlatý odznak SFZ si z rúk prezidenta SFZ a generálneho sekretára SFZ prevzal p. Pavel Krnáč, na ocenenie 
navrhnutý ZsFZ – za dlhoročnú prácu v prospech slovenského futbalu a pri príležitosti jeho významného 
životného jubilea – 70 rokov. Futbal hral v rodných Horných Salibách vo všetkých vekových kategóriách 
mládeže. Skoro sa však dal nahovoriť na rozhodcovskú a funkcionársku činnosť. Okrem rozhodovania sa v 
ObFZ Galanta stal aj členom komisie rozhodcov. Po skončení rozhodcovskej činnosti – od roku 1987 
pokračoval ako delegát zväzu, 7 rokov ako delegát republikových súťaží SFZ. Osem rokov bol predsedom 
KR a v rokoch 2004 - 2009 aj predsedom ObFZ Galanta. Výchova a vzdelávanie rozhodcov sa stalo jeho 
srdcovou záležitosťou. Skúsenosti získal najmä z pôsobenia v súťažnom úseku KR SFZ. Dvanásť rokov 
svojho pôsobenia v ObFZ Galanta bol predsedom komisie mládeže a venoval sa výberu a príprave 
mládežníckych reprezentácii ObFZ Galanta. V roku 2022 sa vrátil tam, kde začínal a je nápomocný agilným 
funkcionárom v rodných Horných Salibách pri budovaní, organizovaní a rozvoji mládežníckeho futbalu vo 
všetkých kategóriách. Pán Pavel Krnáč je hosťom dnešnej konferencie SFZ a ocenenie si prevezme osobne. 
 
Zlatý odznak SFZ si z rúk prezidenta SFZ a generálneho sekretára SFZ prevzal p. Juraj Lépes, na ocenenie 
navrhnutý ÚLK – za dlhoročnú prácu v prospech slovenského futbalu a pri príležitosti jeho významného 
životného jubilea – 70 rokov. Rodák z Topoľníkov bol mládežníckym reprezentantom a s Interom Bratislava 
dorasteneckým majstrom Československa. Jeho ďalšími futbalovými zastávkami boli AC Nitra, Duslo Šaľa 
a v roku 1976 prišiel do DAC D. Streda, vtedy účastníka Majstrovstiev kraja. Postúpil s ním až do I. SNL, 
ktorú si ešte 2 roky aj zahral. Aktívnu hráčsku kariéru ukončil v Gabčíkove. Hoci zostal pri civilnom povolaní, 
trénoval v niekoľkých menších kluboch (FK Vieska, Topoľníky) a významne sa podieľal aj na založení 
športových tried pri FK DAC, z ktorých neskôr vzišli viacerí prvoligoví hráči. Takmer 10 rokov aktívne 
pôsobil v komisiách ObFZ D. Streda a ako tréner oblastných výberov mládeže. V rokoch 2014 – 2018 bol 
športovým riaditeľom Futbalovej akadémie FK DAC 1904 D. Streda a v roku 2023 mu bola udelená cena 
PRO URBE – za zásluhy o rozvoj mládežníckeho futbalu v meste D. Streda a dlhoročnú výchovnú a záslužnú 
prácu s mládežou. Pán Juraj Lépes je hosťom dnešnej konferencie a ocenenie si prevezme osobne. 
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Zlatý odznak SFZ si z rúk prezidenta SFZ a generálneho sekretára SFZ prevzal p. Ladislav Jurkemik, na 
ocenenie navrhnutý generálnym sekretárom SFZ za zásluhy o rozvoj slovenského futbalu a pri príležitosti 
jeho významného životného jubilea – 70 rokov. Rodák z Jacoviec, kde s futbalom začínal, to vďaka svojej 
cieľavedomosti 2x dotiahol až na najvyšší európsky piedestál. V roku 1972 na ME hráčov do 23 rokov a o 
4 roky neskôr aj v slávnom Belehrade. Na bronzových ME 1980 strelil Dinovi Zoffovi pamätný gól a bol aj 
na MS 1982 v Španielsku. Za A reprezentáciu Československa nastúpil v 57 zápasoch a strelil 3 góly. 
Federálnu ligu (318 zápasov/53 gólov) hral najmä za Inter Bratislava a osem rokov kariéry strávil vo 
Švajčiarsku, kde bol dokonca aj hrajúcim trénerom. Trénoval vo viac ako desiatke klubov doma i v 
zahraničí. S MŠK Žilina získal v roku 2001 slovenský titul a stal sa trénerom roka. Viedol reprezentáciu do 
21 rokov a v rokoch 2002 až 2003 aj A-reprezentáciu mužov. Je čestným členom SFZ, členom Siene slávy 
slovenského futbalu, držiteľom Ceny Fair play Dr. Ivana Chodáka a členom VV SFZ – zástupcom trénerov. 
Pán Ladislav Jurkemik je ako člen VV SFZ prítomný na dnešnej konferencii a ocenenie si prevezme osobne. 
 
Zlatý odznak SFZ si z rúk prezidenta SFZ a generálneho sekretára SFZ prevzal p. Pavel Papaj, na ocenenie 
navrhnutý ObFZ Žilina za celoživotné pôsobenie vo futbalovom hnutí a pri príležitosti jeho významného 
životného jubilea – 70 rokov. Vo futbale pôsobí už viac ako 50 rokov a prešiel v ňom takmer všetkými 
pozíciami. Bol hráčom, trénerom, rozhodcom, klubovým i zväzovým funkcionárom. Veľkú časť svojho 
futbalového života zasvätil vidieckemu futbalovému klubu v Rašove pri Žiline, kde vyše 20 rokov aktívne 
hral a trénoval. Futbalové funkcionárčenie si vyskúšal už ako 26-ročný, najskôr v Rašove, kde bol dlhodobo 
predsedom klubu a neskôr v ObFZ Žilina, v ktorom od roku 2005 zastáva funkciu podpredsedu a stále v 
ňom aktívne pôsobí. V súčasnosti sa ešte stále venuje aj rozhodovaniu malého futbalu a futsalu, ale aj 
výchove futbalovej mládeže. Pán Pavel Papaj je hosťom dnešnej konferencie SFZ a ocenenie si prevezme 
osobne. 
 
Zlatý odznak SFZ si z rúk prezidenta SFZ a generálneho sekretára SFZ prevzal p. Milan Ľalík, a ocenenie 
navrhnutý prezidentom SFZ za dlhoročné aktívne pôsobenie vo futbalovom hnutí a pri príležitosti jeho 
významného životného jubilea – 70 rokov. Narodil sa vo Zvolene v rodine lesníka. Futbal hral aktívne v 
nižších súťažiach, najmä za Iskru Revúca, neskôr vo Veľkom Čepčíne. Ako 30-ročný sa vydal na 
funkcionársku dráhu. Začínal ako člen disciplinárnej komisie SsFZ, po svojom príchode do Bratislavy, sa na 
viac ako 14 rokov stal členom disciplinárnej komisie SFZ. V roku 2009 bol prvý raz zvolený za predsedu 
odvolacej komisie SFZ a v tejto funkcii pôsobí dodnes. Je aj držiteľom Ceny Fair-play MUDr. Ivana Chodáka. 
V rokoch 2007 až 2019 bol podpredsedom Ústavného súdu Slovenskej republiky, predtým sudcom 
Najvyššieho súdu SR. Pôsobil aj ako riaditeľ sekcie na Ministerstve spravodlivosti SR, bol členom vôbec 
prvej Súdnej rady SR a je aj spoluautorom viacerých právnických učebníc či odborných štúdií. Pán Milan 
Ľalík je hosťom dnešnej konferencie SFZ a ocenenie si prevezme osobne. 
 
Zlatý odznak SFZ si z rúk prezidenta SFZ a generálneho sekretára SFZ prevzal p. Miroslav Guček, na 
ocenenie navrhnutý ZsFZ – za dlhoročnú prácu v prospech slovenského futbalu a pri príležitosti jeho 
významného životného jubilea – 70 rokov. Odchovanec vidieckeho klubu TJ Letničie hrával aktívne futbal 
až do veku 39 rokov a hráčsku kariéru ukončil v klube Chvojničan Radošovce. Pri futbale pokračoval ako 
mládežnícky tréner v Radošovciach, kde sa venoval najmä dorastencom. Tridsať rokov bol členom výboru 
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TJ Chvojničan Radošovce a v tomto klube pôsobil niekoľko rokov aj vo funkcii tajomníka. V roku 2011 sa 
stal členom VV ObFZ Senica, v ktorom 6 rokov pôsobil ako člen a v novembri 2017 bol na konferencii ObFZ 
zvolený za predsedu ObFZ Senica. V rokoch 2014 – 2017 bol členom revíznej komisie ZsFZ a od roku 2021 
pôsobí ako predseda odvolacej komisie ObFZ Senica. Pán Miroslav Guček je hosťom dnešnej konferencie 
SFZ a ocenenie si prevezme osobne. 
 
Zlatý odznak SFZ si z rúk prezidenta SFZ a generálneho sekretára SFZ prevzal p. Milan Mikušiak, na 
ocenenie navrhnutý SsFZ – za dlhoročnú prácu v prospech slovenského futbalu, futbalu v Liptovskom 
Mikuláši a pri príležitosti jeho významného životného jubilea – 60 rokov. Rodák z Malého Borového na 
Liptove a dlhoročný prezident klubu MFK Tatran Liptovský Mikuláš vstúpil do mikulášskeho futbalu už v 
polovici 90- tych rokov minulého storočia, kedy klub ešte ako TJ Tatran Okoličné bojoval o postup do III. 
ligy. V klube je už takmer 30 rokov. MFK Tatran pod jeho vedením v roku 2021 postúpil až do najvyššej 
súťaže a pri príležitosti 85. výročia založenia klubu, aj s finančnou podporou SFZ, zrealizoval významnú 
modernizáciu svojho domáceho štadióna, v ktorej má zámer ďalej pokračovať. Každoročne je na jeho 
pleciach úloha zabezpečiť financovanie klubu, do ktorého pritiahol viacero sponzorov nielen z Liptova. Je 
autorom knihy „Vzkriesenie mikulášskeho futbalu“ a stál aj za zrodom športových tried v Okoličnom. Pán 
Milan Mikušiak je hosťom dnešnej konferencie SFZ a ocenenie si prevezme osobne. 
 
5. Informácia prezidenta SFZ o činnosti SFZ od ostatnej konferencie 

 
Predsedajúci odovzdal slovo prezidentovi SFZ p. Kováčikovi.  
 
Prezident SFZ úvod svojho príhovoru využil na ospravedlnenie za neadekvátnu komunikáciu, týkajúcu sa 
členského a poplatku za správu konta. „To je tak, keď má človek právo tešiť sa z úspechu, tak treba vyvodiť 
dôsledky a poučiť sa aj z neúspechu. Túto komunikáciu považujeme za náš neúspech. Chcem sa Vám za to 
ešte raz ospravedlniť a sľubujem, že v budúcnosti sa to už nestane. Komunikácia a zdôvodnenie bude na 
inej úrovni. Chcel by som pri téme členského ešte chvíľu ostať. Keď sme uvažovali o tom, že akým spôsobom 
vyriešime situáciu, ktorá nastala pre rok 2023, tak sme Vás požiadali o možnosť použitie členského, ktoré 
by sa na jeden rok nevracalo klubom, ale zostalo by pre potreby SFZ. Mali sme niekoľko iných  možností. 
Mali sme možnosť požiadať o tom, aby sme  neplatili delegované osoby, alebo aby sme platbu robili na 
úrovni 50 %  v priebehu jedného roka. Nechceli sme to urobiť, lebo si myslíme že sme v posledných rokoch 
urobili obrovský kus roboty. Chcel by som pre ilustráciu pripomenúť v akých číslach sa to pohybuje, čo 
v minulosti tieto náklady SFZ nemal. V roku 2022 bola Fortuna liga 460.000,- (pozn. EUR) delegované 
osoby, II. liga 327.000,- (pozn. EUR). V III. Lige, kde sme začali platiť delegované osoby od polky sezóny 
46.600,- (pozn. EUR) a mládež 522.000,- (pozn. EUR). Keď si dáte tieto čísla dokopy, vidíte, že je to číslo, 
ktoré je viac ako 1,5 mil. EUR. Tak ako som predtým povedal, mali sme možnosť uvažovať aj týmto smerom, 
ale nechceli sme, lebo chcem aby bol tento trend zachovaný a aby bol do budúcna nemenný.  
Ako druhé by som chcel vysvetliť nepriaznivý hospodársky výsledok, ktorý vychádza mínus viac ako 3 mil. 
EUR. Najväčšia položka 1,5 mil. je príjem z projektu EURÁ z EURA, ktoré v príjmovej časti sme mali v roku 
2021 a tam bol hospodársky výsledok 1,5 mil. EUR. Takže z tohto dôvodu, že realizácia a plnenie náklady 
boli v roku 2022, je dôvodom je tam rozdiel 1,5 mil. Druhou vecou za ktorú sa chcem ospravedlniť, je že 
sme do príjmovej časti dali 1 mil. za postup v Lige národov zo skupiny C do skupiny B. Bohužiaľ, nepodarilo 
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sa to a za dosiahnutie športového výsledku sa odmena, alebo prémia sa nikdy do rozpočtu dopredu 
nedáva. Túto chybu sme však urobili a chcem sa za seba a za svojich kolegov ospravedlniť. Ďalšie výdavky, 
ktoré boli navýšené 500.000,- EUR súviseli s reprezentáciou. Bol navýšený rozpočet na realizačný tím, ktorý 
sme v druhom polroku riešili. Značná časť však súvisela so zvýšenými nákladmi za hoteli, lietadlá 
a dopravné náklady, ktoré sme pri tvorbe rozpočtu nedokázali dobre odhadnúť a v konečnom dôsledku sa 
ceny vyvíjali tak, že sme s tým nevedeli nič urobiť. Samozrejme boli zvýšené náklady pre klubový futbal, ale 
tie neboli také zásadné, tak ako tieto o ktorých som hovoril.  
Dovoľte mi v krátkosti spomenúť, že v predchádzajúcom období bola značná suma finančných 
prostriedkov, ktorá išla do investícií alebo do infraštruktúrnych projektov v rámci futbalu z Fondu na 
podporu športu a z projektu Infra1, to bolo šesť projektov za 600.413,- (pozn. EUR). Z projektu Infra2 
pätnásť projektov v hodnote 4.162.082,- (pozn. EUR) a čo je dôležité z Fondu na podporu športu išla 
významná podpora na dostavbu Košickej futbalovej arény – 4 mil. (pozn. EUR) a na futbalové arénu 
Tatrana Prešov 4.828.000,- (pozn. EUR). Nejde o zanedbateľné položky, ktoré nešli do futbalovej 
infraštruktúry priamo zo SFZ, ale s odporúčaním SFZ.  
Dnešná konferencia sa koná tesne pred parlamentnými voľbami. Tie rozhodnú o tom, aká bude politická 
budúcnosť na Slovensku a bude do veľkej miery záležať aj od politickej garnitúry ako bude šport 
v budúcnosti vnímaný. Som veľmi rád, že SFZ bol aktívny a dokázali sme presadiť Deklaráciu slovenského 
športu, ktorá v úzkej spolupráci s SOŠV má dnes podpísaných 12.000 signatárov, do veľkej miery práve 
z prostredia futbalu. Deklaráciu slovenského športu v máji jednomyseľne podporilo aj valné zhromaždenie 
SOŠV. To čo je najdôležitejšie je, že sme dokázali v spoločnosti deklarovať to, že sa vieme zjednotiť. 
Slovenské športové hnutie nikdy nebolo tak jednotné, ako je v súčasnosti, a to je naša najväčšia 
a najsilnejšia zbraň na komunikáciu do budúcnosti. Myslím si, že môžeme byť príkladom, a to som povedal 
aj konferencii Šport a spoločnosť, že komunikácia v športovom hnutí, komunikácia vo futbalovom hnutí, je 
v porovnaní s komunikáciou politických garnitúr na Slovensku ako z iného sveta, z iných krajín, ktoré sú 
omnoho kultivovanejšie. Našu odbornosť a slušnosť sme deklarovali aj na konferencii Šport a spoločnosť, 
kde sme pozvali všetky relevantné politické strany, okrem dvoch sa všetky zúčastnili. Stanovili sme presné 
pravidlá, kde sa ploche 8 minút mohli odprezentovať to, čo chcú urobiť pre slovenský šport a v rámci 7 
minút mohli odpovedať na otázky, ktoré im kládli moderátori a verejnosť. Bol som milo prekvapený, že 
všetky politické strany k tomu pristúpili zodpovedne a v rámci prezentácií dokázali ponúknuť to, čo keď sa 
iba 50 % zrealizuje, tak slovenský šport môže byť v budúcnosti na dobrej ceste a myslím si, že môžeme byť 
konkurencieschopnejší ako dnes. Mnohých sa pýtam pri rôznych príležitostiach, povedzte mi iný subjekt, 
alebo iné prostredie, ktoré  dokáže byť konkurencieschopné pri týchto podmienkach ako má slovenský 
šport. My dnes sme v mnohých veciach ďalej, ako je napríklad Česko, ktoré radi používame ako príklad. 
Máme zákon o športe, ktorý Česi nemajú. My máme v rozpočte zadefinovanú sumu pre šport, ktorá 
nemôže v budúcom roku klesnúť. Máme množstvo iných, dobrých pravidiel. Máme vzorec, ktorý v Čechách 
chcú len tvoriť. To čo nám v systéme chýba je suma finančných prostriedkov. V Čechách je to sedemkrát 
viac, v Maďarsku je to násobne viac a v Poľsku je to takisto násobne viac. To je to čo s tým chceme robiť 
a to je práve ten spôsob ako to môžeme dosiahnuť – že budeme jednotní, že budeme slušní a odborne 
pripravení. Myslím si, že keď budeme postupovať takouto cestou, tak verím tomu, že najbližšie obdobie, 
nech už vyjde z volieb akákoľvek vláda, dúfam, že budem mať partnera na komunikáciu. V posledných 
rokoch som nemal možnosť stretnúť sa ani s jedným premiérom, ani s predsedom vlády a obyčajne to tak 
bolo, že sme nedostali na náš list ani žiadnu odpoveď. Veľmi dobre si pamätáme, ktoré obdobie bolo pre 
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slovenský šport úspešné a kto nášmu hnutiu dokázal pomôcť, ktoré vlády nám pomohli. Nemáme 
vyoperovanú pamäť a všetko si to uvedomujeme. 
Dovoľte mi na záver jednu štatistiku. V pondelok bolo 25teho septembra, čo je trinásť rokov, čo som bol 
zvolený do funkcie. Chcel by som špeciálne poďakovať dvadsiatim trom delegátom, ktorí ste tu aj dnes ako 
delegáti, v rovnakej pozícii ako ste boli v čase keď som bol zvolený a za tých trinásť rokov sme aj s Vašou 
podporou rozhodli o množstve dobrých vecí, o množstve dobrých krokov. Chcem  poďakovať aj ďalším 
siedmim účastníkom, ktorí nie sú v pozícii delegátov, ale v pozícii kontrolór, členovia výkonného výboru, 
členovia komisií. Ešte raz srdečná vďaka Vám, lebo viete čo si sme za trinásť rokov prešli, že sme si prešli 
vodou, ohňom. V konečnom dôsledku sa za tieto výsledky nemusíme hanbiť.“ 
 
Prezident SFZ poďakoval za pozornosť. 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 
 
Konferencia SFZ berie na vedomie informáciu prezidenta SFZ o činnosti SFZ od ostatnej konferencie. 
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 84 
Hlasovalo za: 84 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0 
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené. 
 
6. Schvaľovanie Výročnej správy SFZ za rok 2022  
 
Predsedajúci udelil slovo prezidentovi SFZ.  
 
Prezident SFZ k uvedenému bodu uviedol nasledovné: „Vážení delegáti, obdržali ste Výročnú správu SFZ 
za rok 2022, preto mi dovoľte aby som Vám v krátkosti spomenul niekoľko záležitostí, ktoré sa udiali za 
mesiac september.  
Reprezentácia žien odohrala dva zápasy, s Fínskom a doma s Chorvátskom. Myslím si, že tento zápas si 
všetci budeme pamätať, lebo také dlhé čakanie jednak na víťazstvo, ale aj na gól sme dlho nezažili. 
Futsalová reprezentácia mužov odohrala dva zápasy. Elitround kvalifikácie ME 2024 remizovala doma 
s Francúzskom a prehrala v Chorvátsku. 
K termínu konania tejto konferencie bolo prihlásených tristo škôl do projektu futbalová škola, Školský 
pohár a o konferencii Šport a spoločnosť som Vám v predchádzajúcom príspevku hovoril.“ 
Prezident SFZ požiadal prítomných aby mu adresovali svoje otázky a rád na ne odpovie. 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 
 
Konferencia SFZ schvaľuje Výročnú správu SFZ za rok 2022. 
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Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 83 
Hlasovalo za: 83 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0 
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené. 
 
7. Informácia o príprave a realizácii projektov zameraných na rekonštrukciu a výstavbu futbalovej 

infraštruktúry  
 
Predsedajúci udelil slovo p. Berdisovej. 
 
Pani Berdisová poďakovala za slovo a v krátkosti uviedla podstatné skutočnosti, ku ktorým došlo od 
poslednej konferencie vo vzťahu k realizácií projektov, ktoré sú riešené priamo z finančných prostriedkov 
SFZ. 
Predmetné projekty je možné zhrnúť do troch základných oblastí. 
„Prvým projektom je ligový projekt štadiónov, rekonštrukcia, výstavba a dobudovanie na roky 13 až 22. 
Všetky projekty okrem jedného boli dokončené. Nedokončeným projektom je Prešov. V roku 2022 sme 
na to dostali finančné prostriedky 2,4 mil. EUR, ktoré mali byť použité do konca tohto roka a kvôli 
problémov s verejným obstarávaním a štátnou pomocou, ktoré sú už vyriešené, sa v júni začali stavať. 
Bolo dohodnuté posunutie termínu za tieto finančné prostriedky do konca roka 2024. Do financovania 
štadióna v Prešove bol zapojený aj Fond na podporu športu, a to vo výške 4,8 mil. EUR, tie budú použité 
do konca tohto roka a následne v priebehu výstavby nadviažeme na financovanie prostredníctvom zdrojov 
zo štátneho rozpočtu.  
Momentálna situácia v Prešove je taká, že prebieha výstavba, aj napriek medializovaných  problémov. 
Projekt bol na základe dohody všetkých zainteresovaných strán, bol upravený tak, aby štadión spĺňal 
kritéria infraštruktúry UEFA kat. III.  
Ďalší väčší projekt, smerujúci k dokončeniu, je projekt výmeny umelých trávnikov financovaný z projektu 
HATRICK V. Tohto roku bola dokončená Galanta a nedokončené zostali dva projekty, Vrútky a Spišská 
Nová Ves. Projekt vo Vrútkach by mal byť dokončený 26.10.2023 a rieši sa podložka. K projektu Spišská 
Nová Ves bolo na poslednom zasadnutí VV SFZ schválené predĺženie do konca budúceho roka, a to na 
základe žiadosti mesta Spišská Nová Ves. Tento projekt je dôležitý aj z pohľadu SFZ, nakoľko sa využíva 
inovatívny korkový zásyp. 
Poslednou veľkou oblasťou je projekt EURÁ z EURA, na ktorý bolo alokovaných 2.550.000,- EUR. Tento 
projekt je vo finálnej fáze. Termín na použitie prostriedkov bol do konca septembra, tj. do zajtra, ale na 
poslednom zasadnutí VV SFZ bolo rozhodnuté o vytvorení priestoru bolo predĺžené do konca apríla 
budúceho roka. V súčasnosti je vyčerpaných 2,2 mil. EUR, v septembri boli niektoré finančné prostriedky 
aj vyplatené. 
V budúcnosti Vás budeme informovať o nových možnostiach, ktoré sa vyskytnú.“ 
Pani Berdisová poďakovala za slovo. 



Strana 13 z 29 
 

 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 
 
Konferencia SFZ berie na vedomie informáciu o príprave a realizácii projektov zameraných na 
rekonštrukciu a výstavbu futbalovej infraštruktúry. 
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 81 
Hlasovalo za: 81 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0 
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené. 
 
8. Schvaľovanie návrhu Stratégie spoločenskej zodpovednosti SFZ 

 
Predsedajúci udelil slovo p. Berdisovej. 
Pani Berdisová na úvod uviedla, že „materiál Stratégia spoločenskej zodpovednosti SFZ bol zaslaný v rámci 
podkladov. Tento materiál je nevyhnutné na úrovni SFZ schváliť, nakoľko ide o podmienku UEFA aby sme 
v ďalšom programovom cykle HATRICK VI obdržali finančné prostriedky vo výške 125.000,- EUR. Tieto sú 
viazané práve na schválenie ale aj na jeho plnenie a následné reportovanie. Táto stratégia spoločenskej 
zodpovednosti bude súčasťou aj veľkého strategického plánu SFZ.  
Návrh vychádzal z toho čo by sme chceli dosiahnuť a je reálne do roku 2027. Zároveň sme analyzovali čo 
v súčasnosti robíme a chceme ďalej rozvíjať.  
Zámery sú rozdelené do piatich priorít, pričom každá priorita má svoje ciele, ktoré chceme naplniť. Ide 
o Ochranu detí a mladistvých, Zdravý futbal pre všetkých, Obehová ekonomika, Udržateľná infraštruktúra 
a Rozvoj dobrovoľníctva. 
Stratégia zodpovednosti SFZ bola prerokovaná na VV SFZ a členovia VV SFZ odporučili aby ju delegáti 
konferencie schválili.  
Jedným z príkladov v zámere Ochrana detí a mladistvých je rozvoj spolupráce s IPčkom. V rámci projektu 
máme vytvorenú samostatnú telefonickú linku a e-mail, kde sa môžu deti, tréneri, rodičia radiť, v prípade 
keď dochádza k niečomu čo môže narúšať bezpečný futbal. Jedným z cieľov je, že do roku 2025 by sme 
chceli zriadiť jednu pozíciu, kde minimálne 50 % úväzku bude práve riešenie týchto problém. Táto osoba 
by mala absolvovať v súčasnosti dostupné školenia a byť zdatná v tejto oblasti. Už v súčasnosti nám 
členovia telefonicky nahlasujú incidenty a práve tento človek by mal na starosti túto agendu. 
V zámere Zdravý futbal pre všetkých máme podobný cieľ, a to vytvoriť pozíciu, ktorá by mala minimálne 
50 % úväzku venovala práve realizácie projektov pre starších a pre zdravotne znevýhodnených. 
V zámere Obehová ekonomika by sme chceli v roku 2024 spustiť „burzu nepotrebných vecí“. Pôjde 
platformu, kde si môžu kluby, regionálne a oblastné zväzy inzerovať nepotrebný hnuteľný materiál. Išlo 
by o všeobecne využiteľnú platformu. 
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V zámere Udržateľná infraštruktúra máme víziu do roku 2027 v NTC Senec a NTC Poprad implementovať 
aspoň jeden projekt, ktorý by smeroval k uhlíkovej neutralite. 
Poslednou prioritou Rozvoj dobrovoľníctva máme v súvislosti s ME U21 vytvoriť do roku 2025 sieť 
koordinátorov dobrovoľníkov.“ 
Pani Berdisová poďakovala za slovo. 
 
O slovo sa prihlásil p. Horák, ktorý uviedol že materiál nie je zverejnený na webovej stránke, a preto 
požiadal o dodatočné zaslanie materiálu delegátom konferencie. 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 

 
Konferencia SFZ schvaľuje návrh Stratégie spoločenskej zodpovednosti SFZ. 

 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 76 
Hlasovalo za: 76 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0 
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené. 

 
9. Informácia o založení SFZ Event, s.r.o. a jej činnosti pri zabezpečení organizácie ME hráčov do 21 

rokov v roku 2025  
 
Predsedajúci udelil slovo p. Berdisovej. 
 
Pani Berdisová sa na úvod tohto vstupu ospravedlnila, že materiál Stratégia spoločenskej zodpovednosti 
SFZ nebol z dôvodu technickej chyby zverejnený na webovej stránke SFZ, v časti podklady ku konferencii. 
Predmetný materiál bude priložený ako príloha k zápisnici tejto konferencie. 
 
Pani Berdisová k predmetnému bodu programu konferencie uviedla, že na ostatnej konferencii delegáti 
schválili založenie spoločnosti SFZ Event, s právnou formou spoločnosť s ručením obmedzeným, ktorá 
bude zastrešovať organizáciu ME U21 v roku 2025. Od februára do začiatku júna  prebiehali 
administratívne úkony, boli vypracované zakladateľské dokumenty, riešili sme registráciu v Obchodnom 
registri, boli menované orgány spoločnosti a po všetkých úkonoch začala spoločnosť fungovať od 01.06. 
Sídlo spoločnosti sídli na druhom poschodí budovy kde sídli SFZ. Riešilo sa zariadenie kancelárii a okrem 
technických záležitostí sa riešila aj organizačná štruktúra spoločnosti. Konateľom spoločnosti je náš 
generálny sekretár Peter Palenčík. Pani Berdisová je výkonná riaditeľka spoločnosti. Organizačná štruktúra 
spoločnosti sa skladá z ôsmich ľudí, ktorí zastávajú základné pozície. Organizačná štruktúra vyplýva 
z požiadaviek UEFA, vytvorená s určitými modifikáciami. Organizačná štruktúra bude priebežne dopĺňaná 
v úzkej spolupráci s UEFA. Dozorná rada je zložená z predsedu p. Havrillu a troch členov p. Stašiniaka, p. 
Kováča a p. Eliáša. Od 01.06. bola činnosť naplno spustená. 
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Finančné zabezpečenie spoločnosti bolo z časti financované z FIFA. Momentálne máme rozpočet 
100.000,- USD, ktoré sme obdržali z FIFA a 500.000,- EUR ako preddavok z UEFA. V spolupráci s UEFA 
momentálne konfigurujeme celkový rozpočet, ktorý by mal byť ukončený cca koncom októbra. 
Momentálne sa rozpočet na celé obdobie dvoch rokov tvorí s tým, že UEFA neprepláca 100 % výdavkov. 
UEFA prepláca buď percentuálne, alebo určité okruhy výdavkov. Zostavenie rozpočtu nie je jednoduché. 
SFZ je povinná hľadať aj iných partnerov a žiadať o podporu aj od iných inštitúcií, ako napríklad Fond na 
podporu športu, ktorý v čase podania žiadosti schválil podporu 1 mil. EUR. Rozpočet je v štádiu 
vypracovávania a na ďalšej konferencii budú delegáti informovaní o posune v tejto veci. 
V organizačnom zabezpečení sú v riešení tri okruhy činnosti, ktoré na seba nadväzujú. Ide o organizáciu 
podujatia ako takého, v ktorom sa riešia štadióny, tréningové ihriská, teda technická časť. Ďalšími okruhmi 
sú marketing a komunikácia s hostiteľskými mestami. Od júna sa organizačný tím zúčastnil viacerých akcií.  
Začiatkom júna to bol dvojdňový workshop v Rumunsku v Bukurešti. Tam nám UEFA dala základné 
informácie a ukázala nám základ ako má vyzerať priebeh a organizácia podujatia. Následne 20. júna sme 
zorganizovali stretnutie s primátormi všetkých miest, ktoré budú hostiť majstrovstvá. Stretnutia sa 
zúčastnil prezident SFZ, generálny sekretár SFZ a marketingový tím. Primátorom a ich zástupcom sme 
predstavili základné informácie potrebné pre organizovanie podujatia. V súčasnosti prebieha site visit, kde 
šesť zástupcov UEFA kontroluje, navštevuje tréningové priestory, štadióny a hoteli, ktoré sme označili ako 
potenciálne miesta konania. Tento týždeň boli skontrolované NFŠ v Bratislave, štadión Dunajská Streda, 
Nitru a Trnavu. Budúci týždeň sa pokračuje v Trenčíne, v Žiline, v Košiciach a v Prešove. Pani Berdisová 
uviedla, že má z návštev dobrý pocit. Návšteva je dobre pripravená, za čo pani Berdisová poďakovala 
kolegom. Účelom návštev je priamo na mieste označiť priamo zmeny, ktoré bude treba vykonať. Ďalšia 
site visit bude prebiehať v marci 2024. 
V marketingovej časti projektu sa aktuálne komunikuje s možnými partnermi, rieši sa ticketing. Po 
aktuálnej site visit sa uskutoční workshop so zástupcom UEFA, zameraný priamo na marketing. 
Pani Berdisová poďakovala za slovo. 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 
 
Konferencia SFZ berie na vedomie informáciu o založení SFZ Event, s.r.o. a jej činnosti pri zabezpečení 
organizácie ME U21 v roku 2025. 
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 78 
Hlasovalo za: 78 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0 
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené. 
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10. Schvaľovanie návrhu spoločnosti za audítora účtovnej závierky SFZ Event, s.r.o. za rok 2023 
 

Predsedajúci udelil slovo p. Berdisovej. 
 
Pani Berdisová predniesla bod programu konferencie týkajúci sa schválenia návrhu spoločnosti pre audit 
spoločnosti SFZ Event, s.r.o. Navrhujeme za audítora pre vykonanie auditu účtovnej závierky SFZ Event, 
s.r.o. za rok 2023 spoločnosť InfoAudit, s.r.o., ktorá svoje skúsenosti a odborné znalosti preukázala pri 
audite účtovnej závierky spoločnosti SFZ Marketing s.r.o. za predchádzajúce roky. Spoločnosť má 
dlhoročné skúsenosti a preto pani Berdisová požiadala o schválenie tohto návrhu. 
Pani Berdisová poďakovala za slovo. 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 
 
Konferencia SFZ schvaľuje spoločnosť InfoAudit, s.r.o. za audítora účtovnej závierky SFZ Event, s.r.o. za rok 
2023. 
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 76 
Hlasovalo za: 76 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0 
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené. 

 
11. Schvaľovanie účtovnej závierky a správy audítora, schvaľovanie rozdelenia hospodárskeho 

výsledku SFZ za rok 2022  
 
Predsedajúci udelil slovo p. Korinekovi. 
Pán Korinek podrobne predstavil účtovnú závierku za rok 2022.  
„SFZ mal za rok 2022 výsledok hospodárenia stratu vo výške 3.059.389,- EUR. Výnosy sú na úrovni 
29.013.294,- EUR a náklady na úrovni 32.072.684,- EUR. Súčasťou účtovnej závierky je hospodárenie 
v prevádzkovom, investičnom rozpočte a účtovné operácie pri tvorbe účtovnej závierky, ako napríklad 
tvorba opravných položiek k pohľadávkam, tvorba rezerv na audit, nevyčerpané dovolenky, účtovanie 
časového rozlíšenia prijatých dotácií k majetku, kurzové rozdiely k majetku a záväzkom, prípadne iné 
nevyfakturované služby. 
Príjem evidujeme vo výške 22.774.121,- EUR, čo je menej o 1.038.000,- EUR oproti predpokladu.  Príjem 
je rozpočtovaný v piatich kapitolách, z toho štyri boli naplnené a jediný deficit medzi rozpočtom 
a skutočnosťou je príjem od UEFA, ktorý spomínal pán prezident.  
Výdavky spolu prekročili rozpočet o 1.064.000,- EUR, pri celkových výdavkoch 24.873.274,- EUR. 
Prekročenie vo výdavkoch evidujeme v reprezentácii, profesionálnom futbale, majetku a v administratíve. 
V reprezentácii je najvýznamnejšom kapitolou Muži A v sume 2.933.795,- EUR, Mládež a chlapci kategória 
15 až 19 ročných a ženy A v čerpaní 594.740,- EUR. K prekročeniu rozpočtu došlo vo viacerých kategóriách. 



Strana 17 z 29 
 

Nepriaznivo na nás doľahla energetická kríza, ceny nájmov a služieb, spojených s ubytovaním 
a cestovaním rástli nečakane vysoko. Po uzatvorení termínovej listiny reprezentácie už nie sú možné robiť 
storná, alebo obmedziť plánované zápasy na minimum, nakoľko by to malo negatívny vplyv reprezentácií, 
ale aj zhoršenie dobrého mena vo futbalovej Európe. V kapitole Mládež nedošlo k významnému 
prekročeniu rozpočtu, peniaze idú najmä do futbalových Akadémií, ÚTM a Čakateľov, Grassroots aktivity 
a iné turnajové podujatia. V kapitole Majetok SFZ bolo čerpanie vo výške 2.375.000,- EUR a prekročenie 
oproti rozpočtu je 105.000,- EUR. Financovanie NTC Poprad a NTC Senec bolo drahšie kvôli energiám 
a kvôli vyšším cenám za služby, ktoré sú spojené s údržbou a opravou majetku. Prevádzka sídla SFZ stále 
960.000,- EUR. V kategórii Profesionálny futbal bol prekročený rozpočet o 360.000,- EUR. Príspevok na 
ÚLK na základe novej zmluvy platnej od 01.06.2023 stúpol o 150.000,- EUR. Súťaž Slovnaft Cup bola 
drahšia o 100.000,- EUR a výdavky boli vyššie kvôli bezpečnosti, usporiadateľskej službe a prenájmu 
štadióna. Klubom II. Ligy boli vyplatené nad rámec rozpočtu, z titulu marketingového plnenia partnera 
tejto súťaže. Amatérsky futbal prekročil výdavky iba v minimálnej miere, celkovo 1.742.000,- EUR sme 
zaplatili za materiálne zabezpečenie klubom mládeže cez e-shop, príspevky pre regióny boli 1 mil. EUR, 
personálne náklady išlo 871.528,- EUR a príspevok na činnosť sme z vybratých členských poplatok 
prerozdelili vo výške 564.843,- EUR, na delegované osoby mládežníckych súťaží a príprav regionálnych 
a oblastných výberov a menších turnajov išlo 570.547,- EUR. Ženský futbal je bez deficitu v rozpočte pri 
objeme 301.000,- EUR. V kapitole Administratíva boli najväčšie výdavky personálneho charakteru 
a zabezpečenie činností jednotlivých oddelení a komisií. Podujatia – ME U19 stáli 449.222,- EUR, pri 
ktorom sme dosiahli významný športový a organizačný úspech. Usporiadanie tohto šampionátu nám 
pomohlo pri príprave podujatia ME U21 v roku 2025. Rozpočet týchto podujatí nebol prekročený. 
Vzdelávanie neprekročilo rozpočet a najväčšiu kapitoly tvoria vzdelávanie rozhodcov a trénerov. 
V kapitole Pridružení členovia prebiehalo podľa rozpočtu, medzi pridružených členov patrí Futsal, Plážový 
futbal, Ligový kanonieri, Učená právnická spoločnosť, Liga na ochranu športovcov a Úniu futbalových 
trénerov Slovenska. Investičné výdavky dosiahli objem 8.839.000,- EUR, pričom najväčšia položka tvorila 
výdavky pre Profesionálny futbal v objeme 5.653.753,- EUR. Investície boli smerované na výstavbu 
a rekonštrukciu futbalových ihrísk, ihrísk s umelou trávou v Trnave a Brezne. Do amatérskeho futbalu išlo 
2.568.955,- EUR, pričom najväčší projekt bol EURÁ z EURA v objeme 1.538.000,- EUR.  
Účtovná závierka je veľmi rozsiahla a je  súčasťou Výročnej správy SFZ aj so všetkými prílohami.“ 
Pán Korinek požiadal prítomných aby ho kontaktovali v prípade akýchkoľvek otázok, následne poďakoval 
za slovo. 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 
 

I. Konferencia SFZ schvaľuje účtovnú závierku a správu audítora SFZ za rok 2022. 
 

II. Konferencia SFZ schvaľuje rozdelenie hospodárskeho výsledku SFZ za rok 2022 tak, aby bol 
výsledok hospodárenia SFZ – strata vo výške - 3.059.389,49 EUR zúčtovaná s nerozdeleným 
výsledkom hospodárenia minulých rokov.   

 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 64 
Hlasovalo za: 62 
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Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 2 
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené. 
 
12. Schvaľovanie návrhu spoločnosti za audítora účtovnej závierky SFZ za rok 2023  
 
Predsedajúci udelil slovo p. Korinekovi, ktorý ́ za SFZ uviedol, že povinnosť auditu ustanovuje zákon o 
účtovníctve, zákon o športe a stanovy SFZ. Účtovníctvo SFZ je rozsiahle a je nevyhnutné mať pohľad 
nezávislej osoby. Za audítora pre vykonanie účtovnej závierky SFZ za rok 2022 navrhuje spoločnosť AUDIT 
ALLIANCE, s.r.o., ktorá ́ má dlhoročné skúsenosti s audítorstvom, daňovým poradenstvom a vedením 
účtovníctva. Uvedená ́firma má skúsenosti z viacerých občianskych združení v tejto sfére a momentálne 
vykonávajú audit pre ďalšie veľké športové zväzy. Tento návrh bol prerokovaný a jeho zámer bol schválený 
na zasadnutí VV SFZ dňa 12.09.2023. VV SFZ odporučil schváliť delegátom konferencie tento materiál. 
Pán Korinek poďakoval za slovo. 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 
 
Konferencia SFZ schvaľuje spoločnosť AUDIT ALLIANCE, s.r.o. za audítora účtovnej závierky SFZ za rok 2023. 
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 59 
Hlasovalo za: 58 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 1 
Nehlasovalo: 0 
 
Do vystúpenia predsedajúceho vstúpil pán Pitek, vedúci LPO SFZ, ktorý uviedol že je potrebné opätovné 
hlasovanie, z dôvodu nedostatočného počtu prítomných delegátov v sále, čím nebola Konferencia 
uznášaniaschopná v tomto bode programu. 
 
Predsedajúci dal opätovne hlasovať o bode č. 12 programu konferencie. 
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 70 
Hlasovalo za: 69 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 1 
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené. 
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13. Schvaľovanie Výročnej správy SFZ Marketing, s.r.o. za rok 2022  
 
Predsedajúci udelil slovo p. Hlbokej, ktorá uviedla, že Výročná správa SFZ Marketing, s.r.o. je súčasťou 
Výročnej správy SFZ za rok 2022. K jej obsahu uviedla, že je zameraná na koncepciu spoločnosti SFZ 
Marketing, ktorej základnou stratégiou bola  založená na zvýšení príjmov z komerčných zdrojov, 
optimalizácia nákladov na dodávanie tovarov a služieb a hlavne zlepšenie imageu SFZ ako moderného 
a fanúšikmi rešpektovaného zväzu. Ďalším bodom bolo centralizácia marketingu a televízne práve, kde 
sme pokračovali v spolupráci s RTVS, TV JOJ, kde boli vysielané zápasy reprezentácie a zápasy Slovanft 
Cupu. Naša internetová platforma Futbalnet TV je zameraná na prenos zápasov II. Ligy mužov, ženský 
futbal a mládežnícke reprezentácie. Výročná správa taktiež obsahuje správu audítora ako aj účtovnú 
závierku za rok 2022.  
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 
 
Konferencia SFZ schvaľuje Výročnú správu SFZ Marketing, s.r.o. za rok 2022. 
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 70 
Hlasovalo za: 70 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0 
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené. 
 
14. Schvaľovanie účtovnej závierky a správy audítora, schvaľovanie rozdelenia hospodárskeho 

výsledku SFZ Marketing, s.r.o. za rok 2022  
 
Predsedajúci udelil slovo p. Hlbokej, ktorá uviedla informácie o účtovnej závierke, správe audítora 
a rozdelení hospodárskeho výsledku spoločnosti SFZ Marketing, s.r.o. 
„Výnosy z roku 2022 narástli o 480.000,- EUR, čo je v priemere o 8 %, avšak narástli aj náklady. Nárast bol 
spôsobený organizáciou ME U19, kde SFZ Marketing, s.r.o robil rôzne aktivity. Najväčší úspech mal Festival 
futbal, ktorý sa uskutočnil v štyroch mestách. Najvyššie výnosy boli eventov približne 32 % z celkovej 
hodnoty. Ide najmä o organizovanie všetkých eventov reprezentácie. Na druhom mieste to boli výnosy od 
komerčných partnerov, a to Fortuna, Slovenská produkčná, Slovnaft, Herman a ďalší. Ďalej administratíva, 
ktorá je zložená z prenájmu budovy a v poslednom rade to sú barterový partneri iné marketingové 
aktivity. V roku 2022 bol najnižší výnos za vstupenky čo tvorilo 5 %. 
Náklady sú zložené z administratívy 28 %, ide o náklady spojené s budovou, úroky z úveru a nepeňažný 
náklad. Druhé v poradí sú náklady za eventy reprezentácie, iné marketingové aktivity ako napríklad 
Futbalista roka, Gala Grassroots, centrálny nákup a SFZ fanshop, partneri 14 % nákladov a práva SFZ 8 %. 
Celkovo SFZ Marketing, s.r.o. narástlo o viac ako 50 % o 45.056,- EUR. 
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V správe nezávislého audítora je uvedené, že „podľa názoru nezávislého audítora účtovná závierka 
poskytuje pravdivý a verný obraz finančnej situácie SFZ Marketing s.r.o. k 31.12.2022 a výsledku jej 
hospodárenia. 
Návrh na rozdelenie hospodárskeho výsledku za rok 2022 – zisk po zdanení vo výške 45.055,52 EUR 
preúčtovať na účet Nerozdelený zisk minulých rokov.“  
Pani Hlboká poďakovala za pozornosť. 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 
 

I. Konferencia SFZ schvaľuje účtovnú závierku a správu audítora SFZ Marketing, s.r.o. za rok 2022. 
 

II. Konferencia SFZ schvaľuje rozdelenie hospodárskeho výsledku SFZ Marketing, s.r.o. za rok 2022 
tak, aby bol výsledok hospodárenia SFZ Marketing, s.r.o. po zdanení vo výške 45.055,52 EUR 
zúčtovaný na účet neuhradený zisk za rok 2022. 

 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 77 
Hlasovalo za: 76 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 1 
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené. 
 
15. Schvaľovanie návrhu spoločnosti za audítora účtovnej závierky SFZ Marketing, s.r.o. za rok 2023  
 
Predsedajúci odovzdal slovo p. Hlbkovej, ktorá uviedla že za obchodnú spoločnosť SFZ Marketing, s.r.o. 
navrhuje schváliť za audítora pre vykonanie auditu za rok 2022 spoločnosť InfoAudit, s.r.o., ktorá má 
skúsenosť s vykonaním auditu na SFZ Marketing, s.r.o. od roku 2019 a zároveň dlhoročné skúsenosti, 
praktické znalosti a spoľahlivosť. 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 
 
Konferencia SFZ schvaľuje spoločnosť InfoAudit, s.r.o. za audítora účtovnej závierky SFZ Marketing, s.r.o. 
za rok 2023. 
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 76 
Hlasovalo za: 76 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0 
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené. 
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16. Informácia o príprave návrhu na zriadenie Športového tribunálu 

 
Predsedajúci udelil slovo p. Sepešimu, ktorý v krátkosti oboznámil prítomných ako sa postupuje na poli 
riešenia sporov v diskusii so štátom. Postavenie športu a jeho zlepšovanie je beh na dlhú trať. 
Potrebujeme robiť dobré projekty, dobré rozhodnutia a nerobiť chyby.  
Na úrovni Ministerstva spravodlivosti SR a Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu SR prebehla 
komunikácia na podklade rozhodovacej praxe súdov, Európskeho súdu pre ľudské práva, v rámci ktorej 
sme dospeli v zhode o tom, že v budúcnosti by mohol vzniknúť Športový tribunál, pod gesciou 
Slovenského olympijského a športového výboru. 
V prvom rade je potrebné zdôrazniť, že SFZ má systém nastavený systém, ktorý sa nebude meniť. Keď 
niekto nebol spokojný s rozhodnutím Komory SFZ pre riešenie sporov alebo Odvolacej komisie SFZ mali 
možnosť obrátiť sa na prieskum na Správnych súdoch. Prieskum by sa presunul na Športový tribunál, kde 
by sa tomu venovali právnici špecializujúci sa na športové právo a tým by sa mohla skrátiť lehota na 
rozhodnutie. Zväzy, ktoré nemajú žiadny orgán na riešenie sporov budú mať priamo možnosť riešiť prvý 
aj druhý stupeň na Športovom tribunáli. Zväzy, ktoré majú jeden stupeň sa v odvolacom konaní budú môcť 
obrátiť na Športový tribunál, ktorý rozhodne vec v odvolacom konaní. 
Na SFZ máme zaužívané procesy týkajúce sa riešenia sporov, ktoré máme záujem odovzdať aj iným 
menším športovým zväzom. 
Pán Sepeši poďakoval za slovo. 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 
 
Konferencia SFZ berie na vedomie informáciu o príprave návrhu na zriadenie Športového tribunálu. 
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 80 
Hlasovalo za: 80 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0 
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené. 
 
17. Voľba kontrolóra SFZ  
 
Predsedajúci odovzdal slovo predsedovi Volebnej komisie SFZ, p. Benedikovičovi.  
 
Predseda Volebnej komisie SFZ oboznámil prítomných delegátom vyhlásením a prípravou volieb do 
orgánov SFZ volených na dnešnej konferencii SFZ. Volebná komisie SFZ v súlade s čl. 46 ods. 3 stanov SFZ 
na svojom zasadnutí dňa 16.08.2023 vyhlásila voľby do funkcie kontrolóra SFZ a funkcie náhradníka 
kontrolóra, nakoľko kontrolórovi p. Vaľkovi a nahrádnikovi p. Glasovi skončilo päťročné funkčné obdobie. 
Volebná komisia rozhodla, že návrhy kandidátov na volených členov orgánov SFZ s požadovanými 
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prílohami podľa čl. 2 Volebného poriadku bolo možné doručiť na SFZ výlučne elektronickou formou a to 
na e-mailovú adresu: volby@futbalsfz.sk, s označením predmetu správy „Voľby 2023“. Volebná komisia 
na svojom zasadnutí v pondelok 25.09.2022 prevzala od administratívy SFZ doručené návrhy kandidátov. 
Na funkciu kontrolór SFZ boli navrhnutí dvaja kandidáti: 

1. Pavol Adamčiak, ktorého navrhol Bratislavský futbalový zväz; a  
2. Štefan Vaľko, ktoré navrhol p. Richard Havrilla. 

Na funkciu náhradníka kontrolóra SFZ bol navrhnutý jeden kandidát: 
1. Rastislav Glasa, navrhnutý Oblastným futbalovým zväzom Žilina a p. Igor Krško. 

Po preskúmaní ich kompletnosti skonštatovala, že všetci kandidáti splnili podmienky kandidatúry a sú 
zaradení do zoznamu kandidátov schválených Volebnou komisiou SFZ.  
 
Predseda Volebnej komisie SFZ poskytol prítomným informácie a pokyny týkajúce sa predmetných volieb. 
Navrhovaným kandidátom na volené funkcie do orgánov SFZ dal na vedomie, že v súlade v čl. 16 ods. 1 
Rokovacieho poriadku SFZ má každý kandidát pred samotnou voľbou časový limit päť minút na 
prednesenie zdôvodnenia svojej kandidatúry vo voľbách. Kandidát, ktorý má záujem vystúpiť sa musí 
prihlásiť o slovo zdvihnutím ruky po ohlásení jeho voľby. Všetci navrhnutí kandidáti splnili podmienky 
kandidatúry a predseda Volebnej komisie SFZ nebude už túto skutočnosť opakovane oznamovať pri 
každom volenom kandidátovi pred jeho voľbou. Voľby sa vykonávajú tajným hlasovaním, ak konferencia 
nerozhodne inak. 
Podľa čl. 6 ods. 4 Volebného poriadku SFZ, ak počet navrhovaných kandidátov zodpovedá počtu miest, 
ktoré majú byť obsadené, môže konferencia SFZ jednoduchou väčšinou oprávnených delegátov rozhodnúť 
o verejnom hlasovaní. Volebná komisia SFZ preto navrhuje prítomným delegátom konferencie SFZ 
v týchto prípadoch hlasovať verejne, o čom dá p. Benedikovič hlasovať. V zmysle čl. 42 ods. 3 písm. b) 
Stanov SFZ kontrolóra SFZ a náhradníka kontrolóra SFZ volia všetci delegáti konferencia s právom 
hlasovať. 
Vzhľadom na to, že na funkciu kontrolór SFZ sú navrhnutí dvaja kandidáti, a to p. Pavol Adamčiak a p. 
Štefan Vaľko voľba kontrolóra sa uskutoční tajným hlasovaním. Predseda Volebnej komisie SFZ poprosil 
členov Volebnej komisie SFZ aby pripravili akt voľby. 
 
Predseda Volebnej komisie požiadal p. Pavla Adamčiaka a p. Štefana Vaľka aby sa vyjadrili, či využijú právo 
na prednesenie zdôvodnenia svojej kandidatúry. 
 
Predseda Volebnej komisie SFZ odovzdal slovo p. Pavlovi Adamčiakovi, ktorý poďakoval za slovo a vo 
svojom zdôvodnení uviedol „v týchto dňoch žijeme v atmosfére volieb, tie veľké parlamentné si dnes 
dovoľujú predbehnúť tieto. Skončenie funkčného obdobia kontrolóra je dôvodom pre Vás delegátov 
konferencie vykonať túto voľbu. Dovoľte mi preto vopred určenom čase prihovoriť sa Vám ako kandidát 
na funkciu kontrolóra SFZ. S plnou vážnosťou si uvedomujem, že kandidujem na dôležitú funkciu 
v najväčšom športovom zväze na Slovensko. V športe nie je len slovenských ale aj celosvetovým 
fenoménom, lebo futbal je skutočne fenomén. Futbal je fenomén v mojom živote a pokúsim sa to 
v rýchlosti predstaviť. Do konca viem aj od kedy, od 5. júla 1982, ako deväťročný som sa svojich dvoch 
starších bratov pýtal pre tak vykrikovali pri televízore u dvoch starších susedov, Joža a Fera. Keďže mi to 
len v rýchlosti vysvetlili, kúpil som si na pošte metrový Šport a dočítal som sa, že to bolo kvôli trom gólom 
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Pavla Rossiho. Od vtedy ho kupujem a čítam každý deň a futbal som už neopustil a je súčasťou každého 
môjho dňa, v posledných rokoch môjho života určite. Od 12 do 18 rokoch som aktívne hral za TJ 
Družstevník Kvačany. Ako športový referent na Spišskej Kapitule som mal kontakt s miestnym FK. Jozef 
Komara určite nebude rád, že v rokoch 1991-1993 dva roky nevedeli farárov z Kapituly. Na mojich 
duchovných pôsobiskách som bol podporovateľ miestnych klubov MFK Ružomberok, FK Selce a FK 
Hranomnica. Po Veľkonočných vylomeniach a obrate môjho života o 180 stupňov, po krátkom pobyte 
v Škótsku a zabývaní sa v Dunajskej Lužnej som už vyše 10 rokov spojený s miestnym OFK. Mám aj 
rozhodcovské skúsenosti. Od 14 rokov som najprv pískal letné turnaje a v sálovom futbale som ešte pod 
hlavičkou SZM ako 15-16 ročný odpískal vyše 200 zápasov. Pred dvoma rokmi som sa stal členom 
Odvolacej komisie OBFZ Bratislava-vidiek a tiež členom Legislatívno-právnej komisie SFZ. Možno sa zdám 
nováčikom vo futbale, len sa nad týmto slovom a hodnotením pousmejem, keďže s futbalom mám 
každodenný kontakt už 41 rokov. Prečo kandidujem? Kto ma pozná vie, že výzvu vždy chytím do rúk. 1998 
- päť dní na rozhodnutie ísť do rádia a výsledok dva a pol roka nazbieraných skúseností za mikrofónom. 
2007 – pracovná výzva hovorcu na najsledovanejšom súde SR a od mája 2023 je to už sedemnásta sezóna 
spokojného a zodpovedného pôsobenia. 2015 - voľba rodičov do Rady školy ZŠ Dunajská Lužná, kde mi 
práve končí druhé volebné obdobie predsedu Rady školy.  
Výzva je pre mňa vždy motivácia. Makať, zažrať sa do vecí, žiť a napĺňať to. 
Pre dnešnú výzvu som bol oslovený človekom, ktorému keby som mal dať na závistlivé reči v Lužnej, tak 
sa mu vyhnem. Za posledné roky každodenných konzultácií s ním, keď cítite je hoc je o jedenásť rokov 
starší ale dáva na Váš názor, spoznáte, že hoci má zbojnícke meno a priezvisko, je pre futbal v Dunajskej 
Lužnej a na celom Slovensku, dôležitým človekom. Spokojne úprimne prezradím, že podmienkou na 
privolenie tohto oslovenia boli pre mňa smerodajné rozhovory, a to s mojou manželkou a so šéfom, 
predsedom súdu. Obaja vyslovili, ak doma a v práci to naďalej pôjde ako má, nemajú dôvod ma v tomto 
poslaní nepodporiť. Ich podpora je pre mňa ešte väčšia výzva a oduševnenie a chuť. 
Akým kontrolórom by som chcel byť, keď získam Vašu dôveru? Mantinely sú dané legislatívou, či už vo 
všeobecných normách, zákon o športe ako aj osobitnej legislatíve SFZ. Hrubo vytlačené – kontrolór musí 
byť verný procesnému postupu, ktorý ho vedie ku konečného výsledku, to je z meritu jeho činnosti. Čo je 
správne, právne  vypracovanej Správe o kontrolnej činnosti. Takým kontrolórom sa budem snažiť byť. Ak 
bude zvolený v zmysle legislatívy, najmä Stanov SFZ, konflikt záujmov vzdám sa členstva v doterajších 
funkciách, ktoré by to spôsobovali.  
Úplne na záver, tak ako v nedeľu prvého októbra bude Váh i Dunaj tiecť na Slovensku rovnako, tak aj po 
tejto Vašej voľbe, akokoľvek sa skončí, budem stále tým istým Paľom Adamčiakom.“ 
Pán Adamčiak poďakoval za pozornosť. 
 
Predseda Volebnej komisie SFZ odovzdal slovo p. Štefanovi Vaľkovi, ktorý poďakoval za slovo a vo svojom 
zdôvodnení kandidatúry uviedol nasledovné „dovoľte mi aby som Vás srdečne pozdravil a poprosil Vás 
aby ste si vypočuli zopár viet, ktoré sú určené pri príležitosti voľby kontrolóra SFZ. Najprv sa v krátkosti 
zmienim o práve skončenom volebnom období. Dňa 28.06.2018 som bol na konferencií v Poprade zvolený 
do funkcie kontrolóra SFZ. Tých päť rokov ubehlo rýchlo a ešte pred voľbami som dňa 30.05.2018 úspešne 
absolvoval skúšky kontrolóra na Ministerstve školstva, vedy, výskumu a športu SR, ktoré sú platné štyri 
roky. Po uplynutí platnosti skúšok som následne dňa 29.04.2022 opätovne úspešne absolvoval skúšky 
kontrolóra, ktoré mám aktuálne platné do 29.04.2026. Počas trvania môjho mandátu som absolvoval 
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trinásť trojdňových školení, ktoré organizovala Hlavná kontrolórka športu pod záštitou Ministerstva 
školstva, vedy, výskumu a športu SR. Na týchto školeniach som hrdo hájil a prezentoval nastolené procesy 
SFZ a samotnú činnosť SFZ. Pravidelne som sa zúčastňoval zasadnutí výkonného výboru SFZ a raz za rok 
som na konferenciách predkladal Výročné správy kontrolóra SFZ a revíznej komisie SFZ. V pravidelných 
termínoch boli zvolávané zasadnutia Revíznej komisie SFZ. Počas trvania päťročného mandátu som riešil 
devätnásť podnetov, ktoré boli riadne prerokované a uzavreté. Je dôležité spomenúť fakt, že každý podnet 
má dve strany a výsledkom je rozhodnutie, kde jedna strana je spokojná a druhá sa cíti ukrivdená. Musím 
však povedať skutočnosť, že stále som postupoval v zmysle najlepšieho vedomia a svedomia 
s prihliadnutím na dodržiavanie noriem SFZ a zákonov Slovenskej republiky. Čo ma čaká v novom 
volebnom období, pokiaľ získam Vašu dôveru? Chcem zúročiť skúsenosti z môjho prvého päťročného 
obdobia, kedy som vykonával funkciu kontrolóra. Budem sa prezentovať tak ako ma poznáte, tvrdou 
a precíznou prácou. To je veta, ktorá vystihuje všetko. Momentálne mám rozpracované dva podnety, 
ktoré je potrebné dotiahnuť do konca. Čaká ma spolupráca pri tvorení rozpočtu SFZ. Som pripravený podať 
pomocnú ruku každému členovi SFZ, ktorý sa  na mňa obráti s problémom, tak ako tomu bolo do teraz. 
Mnohí z Vás, ktorí tu sedíte ste sa o tom mohli presvedčiť aj osobne.“ 
Pán Vaľko poďakoval za slovo. 
 
Predseda Volebnej komisie SFZ pristúpil k aktu voľby. Členovia Volebnej komisie SFZ pri stolíkoch 
odovzdajú každému delegátovi konferencie s právom voliť volebný lístok s menom a priezviskom 
kandidátov v abecednom poradí, na funkciu kontrolóra SFZ.  
 
Tajné hlasovanie sa vykoná s použitím osobitných volebných lístkov. Každý delegát s právom hlasovať si 
pri stolíku pred schránkou proti podpisu prevezme u člena Volebnej komisie SFZ jeden volebný lístok 
s menami navrhovaných kandidátov. Delegát vykoná úpravu volebného lístka vo vymedzenom priestore, 
za volebnou pletou, na volebnom lístku vo štvorčeku pri mene a priezvisku kandidáta označí krížikom 
alternatívu za ktorú hlasuje. Takto upravený volebný lístok hodí delegát do pripravenej schránky. Pán 
Benedikovič prítomných delegátov upozornil, že volebný lístok nesmie byť pokrčený ani zložený. 
 
Po vykonaní tajnej voľby a sčítaní volebných lístkov o voľbe kontrolóra SFZ p. Benedikovič v mene Volebnej 
komisie SFZ skonštatoval, že proti podpisu bolo vydaných 84 volebných lístkov, p. Adamčiak získal 49 
hlasov a p. Vaľko získal 34 hlasov. Jeden volebný lístok bol neplatný. 
 
Konferencia SFZ tajnou voľbou schválila uznesenie: 
 
Konferencia SFZ volí za kontrolóra SFZ p. Pavla Adamčiaka. 
 
Predseda volebnej komisie SFZ pogratuloval zvolenému kontrolórovi SFZ p. Adamčiakovi. 
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18. Voľba náhradníka kontrolóra SFZ  
 
Predseda Volebnej komisie SFZ p. Benedikovič vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali za kandidáta na 
náhradníka kontrolóra SFZ. Jediným kandidátom na túto funkciu je p. Rastislav Glasa. Predseda Volebnej 
komisie SFZ vyzval p. Rastislava Glasu na zdôvodnenie svojej kandidatúry. 
 
Pán Glasa poďakoval za slovo a vo svojom vystúpení uviedol „možno tak ako nový kontrolór SFZ mám 
detstvo spojené s futbalom. Táto pozícia súvisí skôr s ekonomikou a ide o zástupcu kontrolóra. Počas 
prvého funkčného obdobia som realizoval kontroly výlučne finančných prostriedkov, ktoré SFZ dostáva zo 
štátu. Počas funkčného obdobia mi prešlo kontrolou 50 mil. EUR. Činnosť je pre mňa zaujímavá a budem 
rád ak dostanem aj ďalšie funkčné obdobie Vašu podporu. Za tých päť rokov môžem konštatovať, že 
systém SFZ nastavený v ISSF a v SAP je nastavený v súlade so zákonom a všetky finančné prostriedky, ktoré 
metódou vzorkovania som preveroval, boli vyložené účelne a v súlade so zákonom. Pokiaľ mi dáte dôveru, 
budem sa tejto činnosti venovať aj ďalšie funkčné obdobie.“ Pán Glasa poďakoval za slovo. 
 
Podľa čl. 6 ods. 4 Volebného poriadku SFZ, ak počet navrhovaných kandidátov zodpovedá počtu miest, 
ktoré majú byť obsadené, môže konferencia SFZ jednoduchou väčšinou oprávnených delegátov rozhodnúť 
o verejnom hlasovaní. Pán Benedikovič následne požiadal predsedu Mandátovej komisie SFZ, aby oznámil, 
ak by sa počas rokovania konferencie SFZ a aktu volieb zmenilo kvórum. Pri pochybnostiach 
o uznášaniaschopnosti požiadal Mandátovú komisiu SFZ o opätovné preverenie uznášaniaschopnosti 
konferencie SFZ, a to vykonaním opakovanej prezentácie delegátov. Konferencia SFZ za splnenia 
podmienky uznášaniaschopnosti podľa čl. 43 ods. 1 Stanov SFZ prijíma rozhodnutia pri voľbe členov do 
orgánov SFZ nadpolovičnou väčšinou hlasov všetkých delegátov s právom hlasovať. Podľa čl. 19 
Rokovacieho poriadku Konferencie SFZ v prípade verejného hlasovania delegáti hlasujú zdvihnutím ruky 
alebo zdvihnutím hlasovacej karty. 
Predseda Volebnej komisie SFZ pristúpil k prezentácii delegátov konferencie SFZ a vyzval delegátov, aby 
sa zdvihnutým volebným lístkom prezentovali. Predseda Mandátovej komisie SFZ skonštatoval, že 
prítomných je 80 delegátov konferencie SFZ. Následne p. Benedikovič skonštatoval, že volebná 
konferencia SFZ je uznášaniaschopná a pristúpil k hlasovaniu o spôsobe voľby členov orgánov SFZ, kde 
počet navrhovaných kandidátov zodpovedá počtu miest, ktoré majú byť obsadené a vyzval prítomných 
delegátov hlasovať o tom, aby sa prípade, kde počet navrhovaných kandidátov zodpovedá počtu miest, 
ktoré majú byť obsadené, aby voľba bola vykonaná verejným hlasovaním.  
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 80 
Hlasovalo za: 80 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0  
Nehlasovalo: 0 
 
Predseda Volebnej komisie SFZ oznámil, že delegáti s právom hlasovať rozhodli, že voľba členov do 
orgánov SFZ, kde počet navrhnutých kandidátov, zodpovedá počtu miest, ktoré majú byť obsadené sa 
uskutočnení verejným hlasovaním. 



Strana 26 z 29 
 

 
V zmysle Stanov SFZ kandidáta na náhradníka kontrolóra SFZ volia všetci delegáti s právom hlasovať 
verejným hlasovaním a kandidát bude zvolený, ak vo voľbách získa nadpolovičnú väčšinu všetkých 
delegátov s právom hlasovať. 
 
Predseda volebnej komisie SFZ vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení 
uznesenia: 
 
Konferencia SFZ volí za náhradníka kontrolóra SFZ p. Rastislava Glasu. 
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 80 
Hlasovalo za: 80 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0  
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené. 
 
Po vykonaní hlasovania o voľbe náhradníka kontrolóra SFZ p. Benedikovič konštatoval, že p. Rastislav 
Glasa získal nadpolovičnú väčšinu hlasov delegátov konferencie SFZ a bol zvolený do funkcie náhradníka 
kontrolóra SFZ. Pán Benedikovič pogratuloval p. Glasovi k jeho zvoleniu. 
 
19. Schvaľovanie návrhu výšky odmeny kontrolóra SFZ 
 
Predsedajúci udelil slovo generálnemu sekretárovi SFZ p. Petrovi Palenčíkovi. Generálny sekretár SFZ 
poďakoval za slovo a predniesol bod programu konferencie schvaľovanie výšky odmeny kontrolóra SFZ. 
Generálny sekretár SFZ uviedol, že podľa zákona o športe môže byť kontrolórovi vyplácaná odmena, 
o ktorej výške a spôsobe rozhoduje najvyšší orgán športovej organizácie. Na základe tohto ustanovenia 
generálny sekretár predložil na konferenciu návrh na schválenie mesačnej odmeny pre kontrolóra SFZ vo 
výške 500,- EUR. 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 
 
Konferencia SFZ schvaľuje návrh na určenie výšky mesačnej odmeny kontrolóra SFZ vo výške 500,- EUR. 
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 79 
Hlasovalo za: 79 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0 
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené. 
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20. Diskusia  
 
Predsedajúci, otvoril bod programu diskusia. Predsedajúci pozval na prednesenie svojho diskusného 
príspevku p. Róberta Jana. 
 
Pán Róbert Jano poďakoval za slovo a vo svojom diskusnom príspevku uviedol „chcel by som sa vyjadriť 
k dvom témam a myslím si, že je potrebné rozprávať sa aj o nepríjemných témach. Chcel by som sa krátko 
vyjadriť k zápasu našej najvyššej súťaže, ktorý sa odohral v rámci jej siedmeho kola, medzi Podbrezovou 
a Skalicou. Nechcem to rozvádzať ani prilievať olej do ohňa a po dvoch týždňoch emócie vyprchali. Zápas 
nebol odložený, respektíve nemohol byť odložený napriek početnej chorobnosti hráčov v tíme Skalice. Čo 
na tomto celom oceňujem, je riadne odkomunikovanie zo strany ÚLK. Aj napriek tomu, že mám právne 
výhrady k výkladu článku 36 Súťažného poriadku, rovnako tak oceňujem aj to, že dotknuté kluby 
neargumentovali konfrontačne smerom k ÚLK. Vo vyjadrení Skalice som zachytil jedno slovné spojenie „je 
nejaká chyba v systéme“. Ak je chyba v systéme, tak ju musíme upraviť. Chcel by som parafrázovať pána 
Syneka, ktorý prednášal na minulotýždňovej konferencií Šport a spoločnosť, kde povedal, že „dodržiavanie 
pravidiel je najvyšším právom slobody“. S tým súhlasím, ale myslím si že sme niekedy pápežskejší ako 
pápež. Prvoradé je vždy zdravie hráčov. To je myšlienka prvej časti tohto príspevku a verím, že nebudeme 
svedkami niečoho podobného. 
V druhej časti len stručne, končí väčšine členov komory SFZ pre riešenie sporov. Okrem toho sú tu šiesti 
členovia Komory pre riešenie sporov, zástupcovia hráčov a touto cestou by som chcel oceniť ich prácu pre 
futbal a zároveň do budúcich volieb apelovať na všetky záujmové skupiny, aby k voľbe kandidáta pristúpili 
zodpovedne a v súlade s jedným zo základných princípov SFZ, a to je princíp odbornosti.“ 
Pán Jano poďakoval za pozornosť. 
 
Predsedajúci uviedol, že o faktickú pripomienku sa prihlásil p. Ivan Kozák. 
Pán Ivan Kozák poďakoval za slovo a vo svojom výstupe uviedol „nemal som to v pláne, ale musím sa 
vyjadriť k príspevku p. Jana. Prevažná väčšina čo tu sedíte ste skúsení funkcionári a určite ste riešili 
množstvo závažných problémov. Toto bol pre nás jeden problém, ktorý sme sa snažili riešiť. Pravidlá sú 
absolútne jasné a riadiaci orgán musí dodržiavať Súťažný poriadok, Rozpis ÚLK a nikto nepovedal Skalici, 
aby išla hrať s chorými hráčmi. Jeden profesionálny klub má odohrať zápas. To, že ich postavili je 
zodpovednosť klubu. Toto je stanovisko ÚLK a vážime si zdravie hráčov a budeme za nich všetkých 
bojovať. Je to pre nás podstatná vec, ale pravidlá platia pre všetkých a pokiaľ my nedostane relevantný 
papier od hygieny, od regionálneho hygienika, ktorý prikáže opatrenia, tak vtedy môžeme postupovať. 
Viete, že toto pravidlo je naozaj veľmi tvrdé, ale to len preto, že v minulosti sme sa stretávali pri štyroch 
soplíkoch a odkladali zápasy. Napríklad Považská Bystrica mala odložený zápas lebo si splnila povinnosti, 
ktoré jej z toho vyplývali.“ 
Pán Kozák poďakoval za pozornosť. 
 
Predsedajúci odovzdal slovo p. Petrovi Palenčárovi. 
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Pán Ján Palenčár poďakoval za slovo a vo svojom diskusnom príspevku uviedol, že „chcem v krátkosti 
zareagovať na príhovor pána prezidenta z úvodu dnešnej konferencie. Napriek tomu, že za osem rokov, 
ktoré vnímam činnosť SFZ. Musím povedať, že činnosť SFZ, vrátane nových projektov, napreduje rýchlym 
tempom. Nezaostávame za našimi susedmi z okolitých štátov, napriek tomu a možno vďaka tomu, 
považujem vývoj slovenského futbalu za stagnáciu. Možno tí, ktorí sú tu a podporujú futbal, pracujú pre 
futbal, tak isto SFZ, možno keby sme to nerobili, možno by slovenský futbal nestagnoval, ale by 
degradoval. Bez podpory štátu nie je možné vychovávať futbal, nie je možné robiť futbal, nie je možné 
robiť amatérsky futbal a tým nemôže rásť ani profesionálny futbal. Nejdem hovoriť o športových 
výsledkoch a porovnaní našich najlepších klubov so zahraničnými. Hovorím o systémovej podpore 
športovania našich detí. Nie je možné, aby kluby doplácali na deti. Kluby deti netrénujú, kluby ich 
vychovávajú. Sme súčasťou vzdelávacieho programu. Mnohé samosprávy to chápu a podporujú to. Ide 
predovšetkým o malé mestá. Za seba Vám môžem povedať, že Bratislava je v tomto výnimkou. Pri 
celkových nákladov klubu Inter Bratislava 400.000,- EUR dostávam okrem 35.000,- EUR za ÚTM, zhruba 
7.000,- EUR z verejných zdrojov. To je smiešne. Môžem gratulovať tým z Vás, ktorý dostávajú viac, ale toto 
nie je cesta. Cesta je systémová podpora štátu a posledné tri a pol roka sme nevideli žiadnu systémovú 
podporu na kluboch, ani v SFZ. Prečo o tom hovorím? Pretože zajtra je ten deň a budeme si voliť vedenie 
krajiny na ďalšie obdobie. Týmto Vás chcem všetkých poprosiť, aby ste volili tak, aby sme boli ako 
futbalová obec jednotný. Aby sme volili tých, ktorý majú vo svojom programe silnú podporu športu a tých, 
ktorých chápu, že bez systémovej podpory mládeže, ako možnosti predchádzať civilizačným chorobám, 
nemôže štát fungovať. Naši vládny činitelia nechápu, že šport má jednu z najväčších problémov 
v investíciách. Šport má väčší investičný dlh ako zdravotníctvo a blíži sa k 2 miliardám EUR. Výzva smeruje 
k tomu, aby ste mi pozreli kto nás v minulosti podporil a kto má v programe podporu športu. Prajem Vám 
aby ste dokázali s týmito problémami fungovať, aby ste dokázali vychovávať hráčov, aby následne 
profesionálne kluby týchto hráčov posunuli do zahraničia a aby sa našej reprezentácii darilo.“ 
Pán Palenčár poďakoval za slovo. 
 
Oslovo sa prihlásil novozvolený kontrolór SFZ p. Adamčiak, ktorý poďakoval za dôveru vo voľbách a tiež 
uviedol, že sa vzdáva schválenej mesačnej odmeny kontrolóra SFZ vo výške 500,- EUR v prospech 
dievčenského mládežníckeho futbalu. 
 
Predsedajúci vyzval prítomných delegátov, aby hlasovali o nasledovnom znení uznesenia: 
 
Konferencia SFZ berie na vedomie diskusné príspevky p. Róberta Jana, p. Ivana Kozáka, p. Jána Palenčára 
a p. Pavla Adamčiaka. 
 
Počet prítomných delegátov na hlasovaní: 78 
Hlasovalo za: 78 
Hlasovalo proti: 0 
Zdržalo sa hlasovania: 0  
Nehlasovalo: 0 
 
Uvedené uznesenie bolo schválené 
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21. Informácia so uzneseniach prijatých konferenciou 
 
Predsedajúci odovzdal slovo p. Jánovi Džubákovi, predsedovi návrhovej komisie SFZ, ktorý prítomných 
informoval o uzneseniach prijatých konferenciou. (pozn. jednotlivé uznesenia spísané) 
 
Na záver prezident SFZ poďakoval delegátom konferencie SFZ za korektný a konštruktívny priebeh riadnej 
konferencie a zaželal im veľa šťastia do nadchádzajúceho obdobia. 
  
V Senci, dňa 29. september 2023 
 
 
 
 
Peter Palenčik        Richard Havrilla 
Generálny sekretár SFZ                    I. viceprezident SFZ 
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2 Stratégia spoločenskej zodpovednosti



Vážení priatelia futbalu,
Slovenský futbalový zväz ako inštitúcia zodpovedná 
za rozvoj a smerovanie futbalu na Slovensku hodlá 
naďalej vytvárať podmienky, ktoré zabezpečia bu-
dúcnosť najkrajšej hry aj pre ďalšie generácie. Futbal 
však už zďaleka nie je len hra, ale aj spoločenská ak-
tivita, ktorá ovplyvňuje životy tisícov ľudí. Futbal vy-
chováva, ale aj vzdeláva. Futbal pomáha, ale aj učí 
pomáhať druhým.

Na hodnotách spolupatričnosti a vzájomnej pomo-
ci bytostne závisí budúcnosť futbalu. Slovenský fut-
balový zväz si to plne uvedomuje a chce sa aktívne 
podieľať na kreovaní udržateľnej budúcnosti futba-
lu na Slovensku. Chce chrániť najslabších, umožniť 
športovať všetkým skupinám obyvateľom a zároveň 
brať ohľad na životné prostredie. Chce ísť príkladom 
pre ostatných. Chce inšpirovať ľudí milujúcich futbal 
a zároveň nájsť nových nadšencov.

Práve z týchto dôvodov sme sa rozhodli zintenzív-
niť naše úsilie na formovaní udržateľnej budúcnos-
ti. Výsledkom našej niekoľkomesačnej snahy je táto 
stratégia spoločenskej zodpovednosti Slovenského 
futbalového zväzu. Ak by som z nej vybrať tri zák-
ladné slová, ktoré ju charakterizujú, tak by nimi boli 
mládež, zdravie a rešpekt k okoliu. Práve tieto pojmy 
najviac vystihujú to, na čom chceme pracovať v naj-
bližších rokoch a ktoré oblasti chceme rozvíjať. 

Mládež je základným stavebným prvkom budúcnosti 
futbalu. Preto ju musíme dôkladne chrániť a vytvárať 
jej bezpečné a prajné prostredie.  Futbal prináša ob-
rovské množstvo zdravotných benefitov. Práve preto 
chceme vytvoriť podmienky na to, aby mal prístup 
k hre každý jeden človek na Slovensku. Rešpekt je 
najdôležitejšou hodnotou, na ktorej chceme posta-
viť budúcnosť. Ak chceme vytvárať plnohodnotnú 
budúcnosť, tak musíme mať úctu k nášmu okoliu a  
životnému prostrediu.

Celé naše doterajšie úsilie však vyjde nazmar, ak ciele 
ostanú len na papieri. Sme odhodlaní a motivova-
ní ich napĺňať. Naša ambiciózna stratégia však po-
trebuje každého jedného z vás. Len spolu môžeme 
plnohodnotne tvoriť moderné futbalové hnutie na 
Slovensku. Preto si vás dovoľujem požiadať o pomoc 
a spoluprácu pri napĺňaní našich plánov.

Poďme spoločne tvoriť budúcnosť nášho futbalu!

Ján Kováčik
Prezident Slovenského futbalového zväzu
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Úvod
Futbal je celosvetovým fenoménom, ktorý spája ľudí naprieč celou 
spoločnosťou bez ohľadu rozdiely v ich sociálnom postavení, vzde-
laní, rase či náboženstve. Slovensko nie je výnimkou a futbal priamo 
či nepriamo ovplyvňuje životy tisícok ľudí. Futbal na Slovensku or-
ganizovane hráva viac ako 95 tisíc ľudí. Veľké percento z nich pred-
stavujú deti a mladiství. Slovenský futbalový zväz (SFZ) zabezpečuje 
organizáciu futbalu na všetkých úrovniach. Jedným zo základných 
poslaní SFZ je rozvoj futbalu na Slovensku. V rámci rozvoja futbalu 
sa musíme pozerať dopredu a zároveň citlivo vnímať dnešnú realitu.

Futbal na Slovensku už dlhodobo bu-
duje komunity. Vytvára kolektívy, učí 
vzájomnej spolupráci, rešpektu k au-
toritám a pravidlám, prispieva k pro-
pagácii zdravého životného štýlu 
a prináša so sebou zdravotné bene-
fity. Tento príspevok do spoločnosti 
však nebol a nie je vždy adekvátne 
docenený. Nie vždy je futbal vníma-
ný v širšom kontexte a jeho pozitív-

ny vplyv na jednotlivcov 
a spoločnosť 

je prehliadaný. Slovenský futbalový 
zväz chce aj prostredníctvom tohto 
dokumentu upriamiť pozornosť na 
spoločnosť, ktorá žije futbalom – či 
už v roli hráčov a hračiek, trénerov 
a tréneriek, rozhodcov a rozhodkýň, 
rodičov hráčov a iných rodinných prí-
slušníkov, funkcionárov a funkcioná-
rok, zamestnancov a zamestnankýň 
klubov, dobrovoľníkov a dobrovoľní-
čok, fanúšikov a fanúšičiek, či divákov 
a diváčok Slovenský futbalový zväz 
považuje každého jedného z nich 

za nositeľa a šíriteľa hodnôt, 
ktoré budujú 

a zveľaďujú túto hru a zároveň spo-
ločnosť ako celok. Prostredníctvom 
svojich už existujúcich a pripravo-
vaných iniciatív chce dať každému 
jednému človeku bez výnimiek mož-
nosť sa zapojiť do futbalového hnu-
tia a priamo sa tak podieľať na bu-
dúcnosti tejto krásnej hry. Slovenský 
futbalový zväz zároveň vníma svoju 
dôležitú úlohu v oblasti rozvoja fut-
balu a spoločnosti na Slovensku. 
Práve preto sa týmto dokumentom 
zaväzuje upriamiť svoju pozornosť 
a jednoznačne sa zaviazať k dodr-
žiavaniu ľudských práv a ochrane 
životného prostredia. SFZ podnikne 
konkrétne kroky aj v oblasti rozvo-
ja vlastnej organizácie s cieľom byť 
vzorom pre všetky športové (ale aj 
iné záujmové združenia) v oblasti 
spoločenskej zodpovednosti a trvalej 
udržateľnosti.

Globálny vývoj, ktorý z celosvetovo 
najobľúbenejšej hry spravil aj vý-
znamného aktéra pri presadzovaní 
spoločenských tém nie je možné 
podceňovať. Futbal ako taký má 

obrovský vplyv na životy ľudí 
Prináša im emócie a pocit 
spolupatričnosti. Na druhej 
strane s narastajúcim vply-
vom prichádza aj viac zod-
povednosti za budúcnosť 
našej spoločnosti a našej 
planéty. Futbal ako taký 
nesmie byť pasívny, ale 
musí zaujať rázne postoje 
a určovať trendy v spolo-
čenských a environmen-
tálnych témach. Vďaka 
svojmu dosahu dokáže 
spoločný postup ľudí, 
ktorí milujú futbal, 
dokázať veľmi veľa. 
Zodpovednosť za roz-
voj futbalu a formo-
vanie jeho budúcnosti 
majú najmä konfede-
rácie (na kontinentál-
nej úrovni) a členské 
zväzy (na národnej 
úrovni). UEFA ako 
organizácia za-
strešujúca členské 
zväzy na európ-
skom kontinente 
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Metodológia 
Pri stanovovaní si priorít, krátko-
dobých či dlhodobejších cieľov 
sme vychádzali z analýzy aktu-
álneho stavu tém spoločenskej 
zodpovednosti. Pri príprave 
tohto dokumentu prebehli inter-
né diskusie v rámci jednotlivých 
útvarov SFZ, diskusie prebieha-
li aj na regionálnej úrovni. Pre 
lepšie spracovanie a analýzu dát 
bola vytvorená pracovná skupi-
na pre sociálnu zodpovednosť. 
V rámci svojich stretnutí skú-
mala dáta a analyzovala stav, 
v ktorom sa futbalové hnutie na 
Slovensku nachádza. Zo získa-
ných poznatkov boli vytvorené 
základné tézy, ktoré boli násled-
ne zapracované do samotnej 
stratégie. Cieľom SFZ bolo tému 
spoločenskej zodpovednosti 
pozdvihnúť na jednu zo základ-
ných priorít. Dôkazom toho nie 
sú len ciele a záväzky nachádza-
júce sa v tomto dokumente, ale 
aj samotný fakt, že spoločenská 
zodpovednosť sa stala jednou 
z priorít novej všeobecnej stra-
tégie SFZ pre roky 2023-2027. 

Výber 5 kľúčových oblastí sa uskutoč-
nil na základe analýzy dát, vnútorné-
ho auditu už existujúcich projektov, 
všeobecných cieľov SFZ pre budúc-
nosť a v neposlednom rade je výsled-
kom dlhotrvajúcej diskusie 
kompetentných 

zamestnancov profesne zodpoved-
ných za jednotlivé oblasti.

Samotný text stratégie, jej rozsah, 
výber prioritných tém a projektov 
a celková koncepcia je aj výsled-
kom externých konzultácií a záro-
veň rešpektuje a inšpiruje sa UEFA 
Sustainability Strategy 2030. Okrem 
toho, keďže futbal v Európe funguje 
ako veľká komunita, tak znenie stra-
tégie bolo konzultované aj s iným 
národnými zväzmi.

Metodologicky teda stratégia vychá-
dza z nasledovného:

 ! Monitoring, analýza 
a aplikácia dát

 ! Konzultácie v rámci útvarov, 
oddelení, regionálnych 
a oblastných zväzov SFZ

 ! Koncepčná činnosť pracovnej 
skupiny pre spoločenskú 
zodpovednosť

 ! Prioritizácia jednotlivých oblastí 
na základe nadobudnutých 
poznatkov z konzultácii, analýz 
a všeobecných cieľov SFZ 

 ! Externé konzultácie
 ! UEFA Sustainability Strategy 2030  
„Strenght through Unity“

 ! Konzultácie s UEFA

prijatím svojej stratégie udrža-
teľnosti zaujala jasný a rázny 
postoj v oblasti ochrany a roz-
voja ľudských práv a životného 
prostredia. 

Slovenský futbalový zväz citli-
vo vníma svoje postavenie naj-
väčšieho športového zväzu na 
Slovensku. Spoločenská zodpo-
vednosť futbalu je nespochyb-
niteľná. Slovenský futbalový zväz 
už teraz zastrešuje veľké množ-
stvo projektov a iniciatív priamo 
spojených s ochranou ľudských 
práv a životného prostredia. 
Doteraz však chýbala stratégia, 
ktorá by jednotlivé aktivity a cie-
le zjednotila pod jednu strechu 
a zároveň by si v nej futbalové 
hnutie stanovilo svoje krátko-
dobé a dlhodobé ciele v oblasti 
spoločenskej zodpovednosti.

Tento dokument vychádza z ana-
lýzy už realizovaných aktivít v ob-
lasti spoločenskej zodpovednosti 
a priamo na nich koncepčne nad-
väzuje. Slovenský futbalový zväz 
považuje agendu spoločenskej 
zodpovednosti za jednu zo svo-
jich priorít a v rámci dokumentu 
si vytýčil krátkodobé a dlhodobé 
v ciele v piatich oblastiach.

Tieto oblasti boli vybrané s ohľa-
dom na priority stanovené SFZ 
a rešpektujú jeho celkovú stra-
tégiu. Rozvoj v týchto oblastiach 
považujeme za kľúčový pre udr-
žateľnú budúcnosť futbalu na 
Slovensku. Zároveň sú vybrané 
oblasti prioritami v stratégii UEFA 
a SFZ sa s nimi plne stotožňuje.

Päť kľúčových oblasti:

1. Ochrana detí a mladistvých
2. Zdravý futbal pre všetkých
3. Obehová ekonomika
4. Udržateľná infraštruktúra
5. Rozvoj dobrovoľníctva
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Ochrana detí a mladistvých
Ochrana detí a mladistvých, ktorí sa pravidelne zapájajú do aktivít 
spojených s futbalom (počet mladistvých pôsobiacich v súťažiach or-
ganizovaných SFZ je viac ako 57 tisíc) je prioritou SFZ už niekoľko 
rokov. Ochrana tých najzraniteľnejších nemôže byť nič iné ako nevy-
hnutnosť. V rámci ochrany detí a mladistvých SFZ v spolupráci s ob-
čianskym združením IPčko od roku 2022 prevádzkuje chat a e-ma-
ilové konto určené pre mladistvých z futbalového hnutia. Zároveň 
boli v spolupráci s týmto združením vytvorené aj príručky určené pre 
futbalové kluby, rodičov a trénerov. Tieto materiály boli distribuované 
medzi jednotlivé futbalové kluby. SFZ pravidelne (polročne) obdrží 
správu od občianskeho združenie IPčko, kde je vyhodnotená činnosť 
kontaktných liniek a zároveň sú v nej zhromaždené základné dáta 
určené pre ďalšiu potrebu SFZ.

SFZ plánuje v najbližšom období na 
túto spoluprácu nadviazať a prehĺbiť 
ju. Okrem toho plánuje v rámci tejto 
oblasti implementovať viaceré ďalšie 
vzdelávacie moduly. Cieľom je v tejto 
oblasti vystupovať proaktívne a pre-
brať na seba úlohu lídra v rámci špor-
tových organizácii na Slovensku. Tieto 
kroky musia nevyhnutne znamenať aj 
posilnenie ľudských zdrojov, ktoré sa 
budú téme ochrany detí a mladist-
vých na SFZ odborne zaoberať. 

Ciele SFZ v tejto oblasti:

Rozšíriť spoluprácu s partnerom 
v oblasti ochrany detí a mladis-
tvých – spoluprácu s občianskym 
združením IPčkom (alebo iným part-
nerom) plnohodnotne využívať, ana-
lyzovať získané poznatky a následne 
rozvíjať jednotlivé akčné témy a upo-
zorňovať na nich aj odbornú a laickú 
verejnosť.

Konkrétny cieľ: Do konca roka 2025 
zorganizovať konferenciu/workshop 
k ochrane detí a mladistvých v špor-
te. V rámci toho podujatia diskutovať 
s odbornou, ale aj širokou verejnos-
ťou ohľadom nadobudnutých dát 
a trendov vychádzajúcich z reportov 
od partnera. Prijať záväzky a podu-
jať sa na koordinovaný postup s čo 
najširším okruhom partnerov vrátane 
štátu. 

Kvalitnejšie vzdelávanie trénerov 
v oblasti ochrany detí a mladist-
vých – použiť dostupné materiály 

a know-how a implementovať ich 
do vzdelávacieho systému trénerov 
mládeže.

Konkrétny cieľ: Do konca roka 2023 
zapracovať platformu vzdelávania 
trénerov v oblasti ochrany detí a mla-
distvých do vzdelávacieho procesu 
trénerov. Každý tréner, ktorý obdrží 
licenciu bude musieť od roku 2024 
prejsť vzdelávacím kurzom v oblasti 
ochrany detí.

Zabezpečenie vzdelávania zamest-
nanca/zamestnancov v oblasti 
ochrany detí a mladistvých – vy-
tvorenie kontaktného bodu s patrič-
ným vzdelaním a expertízou v tejto 
oblasti.

Konkrétny cieľ: Do roku 2025 vytvo-
riť pracovné miesto, kde minimálne 
50 percent úväzku bude tvoriť len 
agenda ochrany detí a mladistvých 
vo futbale. Zamestnancovi zabez-
pečiť adekvátne vzdelanie využitím 
možností a dlhodobých kurzov, ktoré 
ponúkajú UEFA a FIFA.

Proaktívne vystupovanie v oblasti 
ochrany detí a mladistvých

Získané poznatky nadobudnu-
té vzdelávaním, spoluprácou 
s rešpektovanými partner-
mi a zberom dát zdieľať 
s verejnosťou.

Konkrétny cieľ: do 
konca roku 2026 

vypracovať správu o stave ochra-
ny detí a mladistvých v slovenskom 
futbale v spolupráci s existujúcimi 
inštitúciami – napr. úrad detského 
ombudsmana. 

Vytvorenie siete kontaktných osôb 
pre oblasť ochrany detí a mladist-
vých v mládežníckom futbale

V rámci akadémií a útvarov talento-
vej mládeže trénuje viac ako 9700 
detí. Je dôležité, aby každý jeden ta-
kýto subjekt mal kontaktnú osobu, 
ktorá by zabezpečovala vzdelávanie 
a vytváranie interných smerníc a po-
stupov. Takáto kontaktná osoba by 
slúžila aj ako kontaktný bod pre SFZ 
a súčasne by plnila úlohu prvotného 
kontaktu v prípade, že sa dieťa pô-
sobiace v akadémii rozhodne zveriť 
trénerovi, prípadne iným osobám. 
Kontaktnej osobe je následne po-
trebné zabezpečiť možnosť vzdelá-
vania v tejto oblasti a taktiež jasne 
upraviť postupy v prípade incidentov.

Konkrétny cieľ: V roku 2025 má každá 
akadémia a útvar talentovanej mlá-
deže kontaktnú osobu pre ochranu 
detí a mladistvých. Zároveň sa do 
roku 2025 náležite upravia licenčné 
kritéria pre akadémie a útvary talen-
tovanej mládeže, kde bude existencia 
kontaktnej osoby jednou z podmie-
nok pre udelenie licencie.
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Zdravý futbal pre všetkých
Futbal ľudí spája a vytvára spoločenské hodnoty. SFZ sa už dlhodo-
bo usiluje o to, aby mal každý jeden človek prístup k tejto hre. Tento 
cieľ hodláme  ďalej napĺňať a zabezpečiť to, aby každý jeden človek. 
ktorý bude mať o to záujem, mal možnosť si futbal užiť. Prioritne sa 
SFZ chce zamerať na posilnenie participácie ľudí z  dvoch skupín, 
a to ľudí vo veku 60 rokov a starších a zdravotne znevýhodnených 
ľudí. Existujúce kampane a iniciatívy hodláme rozšíriť a umožniť tak 
do aktívneho futbalu vstúpiť širšiemu okruhu záujemcov. Veríme, že 
práve tieto dve skupiny obyvateľov majú veľký potenciál byť aktívny-
mi hráčmi futbalu a jeho variácií. Preto vytvoríme vhodné podmienky  
a posilníme podporu reprezentačných tímov zdravotne a mentálne 
znevýhodnených športovcov. 

Ciele v tejto oblasti:

Vytvoriť pozíciu pracovníka, ktorý 
bude mať na starosti aktivity pre 
starších a zdravotne znevýhodne-
ných ľudí – personálne zabezpeče-
nie tejto oblasti považujeme za kľú-
čové pre jej ďalší rozvoj. 

Konkrétny cieľ: Do roku 2026 vytvoriť 
pozíciu, ktorá bude minimálne z 50% 
úväzku zodpovedná za plánovanie, 
realizovanie a koncepciu aktivít 
pre starších a zdravotne 
znevýhodnených ľudí.

Organizácia podujatia pre zdra-
votne znevýhodnených – organi-
zátorsky sa (spolu)podieľať na or-
ganizácii podujatia pre zdravotne 
znevýhodnených. 

Konkrétny cieľ: Organizátorsky za-
bezpečiť (prípadne v spolupráci 
s partnerskou organizáciou) športové 
podujatie pre zdravotne znevýhod-
nených do roku 2026.

Pravidelne podporovať aktivity ná-
rodných tímov zdravotne a men-
tálne znevýhodnených športovcov 
– v spolupráci so zväzmi zastupujú-
cimi týchto športovcov sa podieľať 
na podpore existencie a súťaženia 
národných tímov.

Konkrétny cieľ: Každoročne od roku 
2024 podporiť materiálne a finančne 
minimálne jeden národný tím zdra-
votne alebo mentálne znevýhodne-
ných športovcov.

Walking football – rozvojom tejto 
obdoby futbalu podporiť participá-
ciu starších ľudí v športových aktivi-
tách. Budeme presadzovať aktívne 
pôsobenie v pripravovanej pracov-
nej skupine UEFA k walking football. 
Zároveň sa chceme podieľať na rea-
lizácií záväzkov vyplývajúcich z plá-
nu UEFA na vyššiu participáciu star-

ších ľudí vo futbale, ktorý má UEFA 
v pláne prijať do roku 2024.

Konkrétny cieľ: Od roku 
2027 každoročne or-

ganizovať podujatie 
- Walking futbal 

fest. 
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Obehové hospodárstvo
SFZ si plne uvedomuje aj svoj záväzok voči životnému prostrediu. 
Futbal a ľudia, ktorí pri ňom pôsobia, majú potenciál byť silným od-
kazom a príkladom pre ostatných.  Náš postoj k odpadu, prípadne 
tomu, čo zaň považujeme, musí byť jasný a zároveň dostatočne am-
biciózny. SFZ sa chce zaviazať k ochrane životného prostredia a práve 
efektívne manažovanie odpadu považuje za jednu z najhmatateľnej-
ších aktivít.  SFZ chce aktívne vystupovať voči svojim členom, nabádať 
ich k jednotnému postupu, vytvárať spoločné iniciatívy a kampane 
a zároveň pre nich prinášať zmysluplné projekty.

Burza SFZ – cieľom SFZ je vytvo-
riť platformu pre všetky futbalové 
kluby a členov SFZ, vďaka ktorej 
by jednoducho mohli medzi sebou 
komunikovať  a darovať/vymeniť si 
nepotrebné veci. Z vlastných skúse-
ností pri realizácii infraštruktúrnych 
projektov vieme, že viaceré kluby 
by ocenili práve to, čo sa iný klub 
chystá pre nepotrebnosť vyhodiť. 
Touto platformou im chceme túto 
možnosť ponúknuť a zároveň ju aj 
aktívne využívať.

Konkrétny cieľ: V roku 2024 spustiť 
online burzu nepotrebných futbalo-
vých vecí.

Upcycling (upcyklácia) – SFZ chce 
svojim oficiálnym produktom, ktoré 
už boli použité a nemôžu sa už opä-
tovne použiť na plnenie ich pôvodnej 
funkcie, vrátiť nový život. Tieto pro-
dukty následne môžu plniť nový účel 
a byť opätovne použiteľné.

Konkrétny cieľ: V roku 2024 naštar-
tovať spoluprácu s univerzitou, ktorá 
by v rámci spoločnej dohody zabez-
pečovala upcykláciu poškodených 
oficiálnych produktov SFZ.

Efektívne manažovanie plastového 
odpadu na podujatiach – vzhľadom 
na to, že na Slovensku sú plastové 

fľaše a plechovky zálohované, tak 
SFZ na svojich podujatiach mieni vy-
tvoriť efektívny model ich triedenia.

Konkrétny cieľ: V roku 2023 vytvoriť 
virtuálne odberové miesto pre zálo-
hovaný odpad na podujatiach SFZ 
a v NTC Senec a Poprad.

Postupné odstránenie použitia jed-
norazových plastových výrobkov 
pri jedlách a nápojoch na poduja-
tiach organizovaných SFZ – SFZ si 
je vedomý, že len efektívne triede-
nie plastového odpadu nestačí. Je 
nevyhnutné absolútne znížiť jeho 
použitie v rámci podujatí, ktoré pria-
mo organizuje. Elimináciou použitia 
plastových jednorazových výrobkov 
by značne klesla záťaž na životné 
prostredie.

Konkrétny cieľ: Od roku 2027 organi-
zovať podujatia, kde nevzniká žiaden 
plastový odpad, ktorý by následne 
skončil v skládke.

Stratégia spoločenskej zodpovednosti8



Udržateľnosť futbalovej 
infraštruktúry 
Berúc do úvahy rastúce energetické náklady a ohľad na vplyv na život-
né prostredie SFZ podnikne náležité kroky pri budúcej výstavbe novej 
infraštruktúry a taktiež v rámci už existujúcej.  SFZ vlastní a prevádz-
kuje viacero budov a tréningových komplexov. Považujeme za viac 
než nevyhnutné implementovať v nich udržateľné postupy. Zároveň 
SFZ chce byť otvorený novým výzvam a podieľať sa na výmene infor-
mácií a systéme vzdelávania v oblasti udržateľnej infraštruktúry.

Zabezpečiť uhlíkovú neutralitu 
národných tréningových centier 
- SFZ hodlá pokračovať v moder-
nizácií svojich tréningových centier 
v Poprade a Senci tak, aby spĺňali 
nové štandardy v oblasti environ-
mentu a udržateľnosti. Zároveň chce 
SFZ znížiť prevádzkové náklady 
oboch tréningových centier. Práve 
preto je dlhodobým cieľom uhlíková 
sebestačnosť tréningových centier. 

Konkrétny cieľ: Do roku 2027 im-
plementovať v oboch tréningových 
centrách minimálne jeden projekt 
pre zabezpečenie uhlíkovej neutra-
lity v budúcnosti.

Byť aktívny v medzinárodných pra-
covných skupinách – udržateľnosť 
futbalovej infraštruktúry je komplex-
ná téma, pri ktorej je nevyhnutné dl-
hodobé vzdelávanie a pozorovanie 
a aplikovanie nových trendov, ktoré 
sa následne môžu uplatniť v praxi. 
SFZ chce byť aktívny a podieľať sa na 
výmene informácií s inými subjekta-
mi. Len vďaka tomu bude v budúc-
nosti možné implementovať nové 
postupy v rámci slovenského futbalu.

Konkrétny cieľ: V roku 2024 sa stať 
plnohodnotným členom pracov-
nej skupiny UEFA  pre „Sustainable 
Infrastructure“.

Udržateľný rozvoj národného tré-
ningového centra v Senci -  vzhľa-
dom na to, že národné tréningové 
centrum v Senci bolo otvorené pred 
20 rokmi, tak SFZ považuje za nevy-
hnutné zabezpečiť renováciu resp. 
výmenu zastaraných technológií. 
Vďaka týmto investíciám sa dosiah-
ne značná úspora elektrickej energie 
a zároveň zníži negatívny vplyv na ži-
votné prostredie.

Konkrétny cieľ: Do roku 2025 znížiť 
spotrebu elektrickej energie v ná-
rodnom tréningovom centre Senec 
o minimálne 40 percent.
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Rozvoj dobrovoľníctva
SFZ hodlá zintenzívniť prácu s dobrovoľníkmi. Cieľom je koncepčne 
podchytiť túto dôležitú tému a brať do úvahy potenciál, ktorý môžu 
dobrovoľníci našej organizácii priniesť. Dlhoročná skúsenosť s orga-
nizáciou podujatí, ktorých sú dobrovoľníci neodmysliteľnou súčas-
ťou, dáva predpoklady na rozvoj tejto témy. Dobrovoľníctvo a jeho 
manažment nie je na Slovensku vnímaný s patričnou dôležitosťou. 
SFZ vníma, že kvalitný manažment dobrovoľníkov, kde získavajú obe 
strany, má široký spoločenský rozmer.

Zahájiť strategický a koncepčný 
manažment dobrovoľníkov  - cie-
ľom SFZ je vytvoriť pracovnú skupinu, 
ktorá vytvorí koncepciu manažmentu 
dobrovoľníkov. Manažment dobro-
voľníkov je vnímaný ako dlhotrvajúci 
proces nadväzujúci na súčasný stav 
s cieľom budúceho rozvoja. SFZ chce 
dobrovoľníkom poskytnúť vzdeláva-
cí proces, ktorý by reflektoval aktuál-
ne potreby a možnosti SFZ a dobro-
voľníkom následne vytváral priestor 
na uplatnenie sa.

Konkrétny cieľ: Do konca roku 2024 
vytvoriť vzdelávací program pre 
dobrovoľníkov.

Dobrovoľníci ako ambasádori udr-
žateľnosti aktívne sa podieľajúci na 
projektoch – v rámci vzdelávacieho 
procesu dobrovoľníkov považujeme 
za dôležité etablovať témy spolo-
čenskej a environmentálnej udržateľ-
nosti. Len adekvátne vzdelanie môže 
zabezpečiť dostatočné povedomie 
o týchto témach v rámci futbalovej 
komunity v budúcnosti. Práve takto 
vzdelaní dobrovoľníci by sa mali ujať 
organizácie aktivít pre starších ľudí 
a ľudí s mentálnym alebo zdravot-
ným znevýhodnením.

Konkrétny cieľ: Od roku 2027 sú 
všetci dobrovoľníci vzdelaní v oblas-
ti udržateľnosti a organizujú aktivity 
pre starších ľudí a ľudí s mentálnym 
alebo zdravotným znevýhodnením.

Etablovať dobrovoľníkov v re-
giónoch – SFZ pôsobí na celom 
Slovensku a futbal sa organizovane 
hráva v každom okrese. Existuje pre-
to obrovský potenciál činností, ktoré 
môžu vykonávať dobrovoľníci po ce-
lom Slovensku. Práve preto je dôle-
žité aktívne pôsobenie v regiónoch 
a implementovať koncepciu rozvoja 
dobrovoľníctva do všetkých úrovní 
organizácie futbalu.

Konkrétny cieľ: Do EURA U21 v roku 
2025 vytvoriť sieť regionálnych koor-
dinátorov dobrovoľníkov.

Vybudovanie funkčnej databázy 
dobrovoľníkov – pre kvalitný vý-
ber a alokáciu dobrovoľníkov v sú-
lade s ich preferenciami, znalosťami 
a miestnej príslušnosti považujeme 
za potrebné vybudovať databázu, 
v ktorej by sa nachádzali potencio-
nálni dobrovoľníci. Tí by prešli sys-
témom vzdelávania a následne by sa 
vďaka informáciám v databáze mohli 
osloviť na jednotlivé podujatia.

Konkrétny cieľ: V roku 2026 spustiť 
databázu futbalových dobrovoľníkov.

Aktívna participácia SFZ v dobro-
voľníckych aktivitách – SFZ chce ísť 
príkladom a práve preto bude aktív-
ne podporovať a vyzývať svojich za-
mestnancov k účasti na spoločných 
dobrovoľníckych aktivitách. Účasť na 
týchto aktivitách bude koordinovaná 
priamo SFZ, prípadne partnerskou 
organizáciou.

Konkrétny cieľ: Od roku 2024 sa SFZ 
a jeho zamestnanci aktívne zapájajú 
minimálne do jednej dobrovoľníckej 
činnosti/projektu ročne.
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Ďalšie 
kroky – Od 
stratégie k akcii
Vytvorenie a prijatie tejto ambicióznej stratégie je len prvým, a prav-
depodobne, tým ľahším krokom na dlhej ceste udržateľného rozvoja 
futbalu na Slovensku. Slovenský futbalový zväz si je vedomý záväz-
kov, ktoré tento dokument obsahuje a je odhodlaný ich napĺňať. 

Zodpovednosť za implementáciu tej-
to stratégie leží na pleciach jednot-
livcov, ktorí spoločne vytvárajú slo-
venskú futbalovú komunitu. Z tohto 
dôvodu považujeme za nevyhnutné, 
aby sa s obsahom tohto dokumentu 
mali možnosť oboznámiť všetci ľudia 
pôsobiaci pri futbale na Slovensku. 
Zároveň, Slovenský futbalový zväz 

ponúka každému jednému z nich 
možnosť sa aktívne podieľať na im-
plementácii tejto stratégie. 

FSR manažér Slovenského futbalo-
vého zväzu (manažér spoločenskej 
a environmentálnej zodpovednosti) 
v rámci procesu implementácie stra-
tégie zabezpečí pravidelný odpočet 

stavu realizácie Stratégie spoločen-
skej zodpovednosti. Ten predloží 
(najmenej) raz ročne Výkonnému vý-
boru SFZ.  Tento odpočet bude voľne 
k dispozícii každému členovi SFZ.

SFZ je zároveň otvorený spolupráci 
s iným subjektami, ktoré majú záujem 
o vytváranie podmienok pre udrža-
teľnú budúcnosť futbalu a športu na 
Slovensku. V prípade akýkoľvek pod-
netov, nápadov alebo otázok týkajú-
cich sa tejto stratégie a jej implemen-
tácie nás neváhajte kontaktovať na 
e-mailovej adrese fsr@futbalsfz.sk.
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